
PROTOKÓŁ NR XXXIII/2009
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie

odbytej 01 lipca 2009 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
w Węgorzynie

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1630 a zakończyło o godz. 20 45

Nieobecni radni: Heronim Cierpisz, Halina Kwiatkowska, Krzysztof Wolski.

Ad 1 a
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dzień  dobry,  otwieram XXXIII  sesję  Rady  Miejskiej  w 
Węgorzynie.  Witam wszystkich  przybyłych,  Wysoką  Radę,  Prezydium,  witam gości,  sołtysów 
księdza  proboszcza,  witam nowego sołtysa  Zwierzynka  Pana Stanisława Stępnia  i  wszystkich 
przybyłych, których nie wymieniłam. Na podstawie listy obecności stwierdzam prawomocność 
obrad. Przechodzimy do przedstawienia porządku sesji, bardzo proszę Pani Burmistrz 
(Lista  obecności  radnych  stanowi  załącznik  nr  1,  lista  obecności  sołtysów  stanowi  
załącznik nr 2, do niniejszego protokołu).

Pani Burmistrz –  Wysoka Rado do zaproponowanego porządku obrad chciałam wprowadzić 
następujące zmiany mianowicie wprowadzić uchwałę na druku z tych dodatkowych materiałów 
które  mają  radni  w  formie  książeczki,  wprowadzić  uchwałę  na  poprawionym  druku  nr  8 
następnie  poprawiona  uchwałę  na  druku  nr  10  i  nowe  uchwały  nad  którymi  pracowały  już 
komisje to jest uchwała w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej i 
dwie uchwały w sprawie nadania tytułu zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno. Wysoka Rado 
chciałam zdjąć z porządku posiedzenia uchwałę na druku nr 16 w związku z negatywną opinią 
projektantów o możliwości adaptacji obiektów stolarni na mieszkania to wszystkie zmiany

Przewodnicząca Rady Miejskiej –czy są jeszcze jakieś  wnioski  do poprawionego porządku 
obrad? Kto jest za zmianami, jakie proponuje Pani Burmistrz? Kto jest za proszę o podniesienie 
ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – więc porządek obrad po zmianach wyglądałby następująco, 
że w punkcie 4 gdzie mamy podjęcie uchwał w miejsce numerku druku nr 16 wszedłby projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy 
Rybackiej to by był nasz dziejesz druk nr 16 kolejny dodatkowy druk w sprawie nadania tytułu 
zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno miałby nr 40 i kolejny 41. Kto jest za przyjęciem 
takiego porządku dzisiejszej sesji? Kto jest za proszę o podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Porządek został przyjęty
Porządek sesji zwołanej na dzień 01 lipca 2009 r.Porządek sesji zwołanej na dzień 01 lipca 2009 r.
a)a) Sprawy regulaminowe: Sprawy regulaminowe:     
a)a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorumotwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum
b)b) przedstawienie porządku sesjiprzedstawienie porządku sesji
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c)c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

b)b) Interpelacje, wnioski i zapytania radnychInterpelacje, wnioski i zapytania radnych    
III.III.                Informacje Burmistrza z działalności między sesjami (ustna)Informacje Burmistrza z działalności między sesjami (ustna)    
IV.IV.                Podjęcie uchwał w sprawie:Podjęcie uchwał w sprawie:    
1) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w Mieszewieprzyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w Mieszewie– druk nr 1– druk nr 1
2) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Różańcowej w Storkowieprzyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Różańcowej w Storkowie––   

druk nr 2druk nr 2
3) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Tomasza Apostoła w Runowieprzyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Tomasza Apostoła w Runowie– druk– druk   

nr 3nr 3
4) zarządzania poboru podatków i  opłat  w drodze inkasa,  określenia  inkasentów i  wysokościzarządzania poboru podatków i  opłat  w drodze inkasa,  określenia  inkasentów i  wysokości  

wynagrodzenia za inkaso wynagrodzenia za inkaso – –     druk nr 4druk nr 4            
5) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rokzmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok– druk nr 5– druk nr 5            
6) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków inwestycyjnych na zadaniezaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków inwestycyjnych na zadanie  

pn. „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Węgorzynie”pn. „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Węgorzynie”      – druk nr 6– druk nr 6            
7) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków inwestycyjnych na zadaniezaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków inwestycyjnych na zadanie  

„Rozbudowa oczyszczalni ścieków wraz z przebudową przepompowni w ulicy Runowskiej w„Rozbudowa oczyszczalni ścieków wraz z przebudową przepompowni w ulicy Runowskiej w  
Węgorzynie”Węgorzynie” –  –     druk nr 7druk nr 7            

8) zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009– –     druk nr 8druk nr 8    
9) zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009– druk nr 9– druk nr 9
10) zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009– –     druk nr 10druk nr 10    
11) kierunków działania Burmistrza w zakresie budownictwa mieszkaniowego – kierunków działania Burmistrza w zakresie budownictwa mieszkaniowego – druk nr 11druk nr 11
12) zmiany uchwały nr XXXII/347/2009 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 28 maja 2009zmiany uchwały nr XXXII/347/2009 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 28 maja 2009  

roku w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminyroku w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy  
Węgorzyno Węgorzyno – druk nr 12– druk nr 12  

13) przystąpienia  Gminy  Węgorzyno  do  projektu  „Wyrównywanie  szans  edukacyjnychprzystąpienia  Gminy  Węgorzyno  do  projektu  „Wyrównywanie  szans  edukacyjnych  
uczniów  o  utrudnionym  dostępie  do  edukacji  ze  szkół  w  Województwieuczniów  o  utrudnionym  dostępie  do  edukacji  ze  szkół  w  Województwie  
Zachodniopomorskim oraz przeciwdziałaniem patologii i agresji poprzez pozaszkolne zajęciaZachodniopomorskim oraz przeciwdziałaniem patologii i agresji poprzez pozaszkolne zajęcia  
sportowe” sportowe” – druk nr 13– druk nr 13

14) upoważnienia Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu współfinansowanego zupoważnienia Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu współfinansowanego z  
Europejskiego Funduszu Społecznego Europejskiego Funduszu Społecznego – druk nr 14– druk nr 14

15) wyrażenia woli nabycia od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie praw majątkowychwyrażenia woli nabycia od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie praw majątkowych  
–  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  oznaczonych  numerami  65/2  i  nr  65/1–  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  oznaczonych  numerami  65/2  i  nr  65/1  
położonych w obrębie ewidencyjnym Gardno wraz z przeniesieniem własności budynków,położonych w obrębie ewidencyjnym Gardno wraz z przeniesieniem własności budynków,  
budowli  i  urządzeń oraz działek nr  10/1 i  nr  10/6 położonych w obrębie  ewidencyjnymbudowli  i  urządzeń oraz działek nr  10/1 i  nr  10/6 położonych w obrębie  ewidencyjnym  
Połchowo Połchowo – druk nr 15– druk nr 15

16) wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej – druk nr 16– druk nr 16
17) wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu ustnego nieograniczonego na czaswyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu ustnego nieograniczonego na czas  

oznaczony  części  nieruchomości  gruntowej  oznaczonej  nr  112/11  położonej  w  obrębieoznaczony  części  nieruchomości  gruntowej  oznaczonej  nr  112/11  położonej  w  obrębie  
ewidencyjnym Połchowo, Gmina Węgorzyno ewidencyjnym Połchowo, Gmina Węgorzyno – druk nr 17– druk nr 17

18) wyrażenia  zgodny  na  nieodpłatne  nabycie  od  Skarbu  Państwa  Agencji  Nieruchomościwyrażenia  zgodny  na  nieodpłatne  nabycie  od  Skarbu  Państwa  Agencji  Nieruchomości  
Rolnych nieruchomości stanowiącej działkę o nr 163/1 położonej w obrębie ewidencyjnymRolnych nieruchomości stanowiącej działkę o nr 163/1 położonej w obrębie ewidencyjnym  
Przytoń Przytoń – druk nr 18– druk nr 18

19) wyrażenia zgodny na nieodpłatne nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawiewyrażenia zgodny na nieodpłatne nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie  
praw  majątkowych  –  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  oznaczonejpraw  majątkowych  –  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  oznaczonej  
numerem 78/7 położonej w obr. ewidencyjnym Wiewiecko numerem 78/7 położonej w obr. ewidencyjnym Wiewiecko – druk nr 19– druk nr 19
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20) wyrażenia  zgody  na  obciążenie  służebnością  gruntową  działek  gminnych  oznaczonychwyrażenia  zgody  na  obciążenie  służebnością  gruntową  działek  gminnych  oznaczonych  
numerami 251/97 i 1238/20 położonych w obrębie nr 1 miasta Węgorzyno numerami 251/97 i 1238/20 położonych w obrębie nr 1 miasta Węgorzyno – druk nr 20– druk nr 20

21) zmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008  z dnia 03 lipca 2008 r. wzmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008  z dnia 03 lipca 2008 r. w  
sprawie  uchwalenia  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobemsprawie  uchwalenia  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  
Gminy Węgorzyno Gminy Węgorzyno – druk nr 21– druk nr 21

22) przyjęcia wniosku radnego członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie przyjęcia wniosku radnego członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie – druk– druk   
nr 22nr 22

23) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Brzeźniakzmiany Planu Odnowy Miejscowości Brzeźniak – druk nr 23 – druk nr 23

24) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Chwarstnozmiany Planu Odnowy Miejscowości Chwarstno– druk nr 24– druk nr 24

25) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Cieszynozmiany Planu Odnowy Miejscowości Cieszyno– druk nr 25– druk nr 25

26) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Gardnozmiany Planu Odnowy Miejscowości Gardno – druk nr 26 – druk nr 26

27) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Kraśnikzmiany Planu Odnowy Miejscowości Kraśnik– druk nr 27– druk nr 27

28) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Lesięcin (Kąkolewice)zmiany Planu Odnowy Miejscowości Lesięcin (Kąkolewice) – druk nr 28 – druk nr 28

29) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Mielnozmiany Planu Odnowy Miejscowości Mielno– druk nr 29– druk nr 29

30) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Mieszewozmiany Planu Odnowy Miejscowości Mieszewo – druk nr 30   – druk nr 30  

31) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Połchowozmiany Planu Odnowy Miejscowości Połchowo – druk nr 31 – druk nr 31

32) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Przytoń (Gościsław, Sulice, Rogówko)zmiany Planu Odnowy Miejscowości Przytoń (Gościsław, Sulice, Rogówko) – druk nr 32 – druk nr 32

33) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Runowo Pomorskiezmiany Planu Odnowy Miejscowości Runowo Pomorskie – druk nr 33 – druk nr 33

34) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Trzebawiezmiany Planu Odnowy Miejscowości Trzebawie  – druk nr 34  – druk nr 34

35) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzynko Małe (Węgorzynko Nowe, Węgorzynkozmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzynko Małe (Węgorzynko Nowe, Węgorzynko  
Stare)Stare) – druk nr 35 – druk nr 35

36) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzynozmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno – druk nr 36   – druk nr 36  

37) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Wiewiecko (Ginawa, Łobzówek)zmiany Planu Odnowy Miejscowości Wiewiecko (Ginawa, Łobzówek) – druk nr  37 – druk nr  37

38) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Winnikizmiany Planu Odnowy Miejscowości Winniki– druk nr 38– druk nr 38

39) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zwierzynek zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zwierzynek –druk nr 39–druk nr 39

40) nadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzynonadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno  –– druk nr 40 druk nr 40

41) nadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzynonadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno  –– druk nr 41 druk nr 41

V.V.                Odpowiedzi  na  wnioski  i  zapytania  radnych  oraz  na  interpelacje  zgłoszone  naOdpowiedzi  na  wnioski  i  zapytania  radnych  oraz  na  interpelacje  zgłoszone  na      
poprzednich sesjachpoprzednich sesjach

VI.VI.                Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnymInformacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym    
VII.VII.                Wolne wnioski i komunikatyWolne wnioski i komunikaty    
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VIII.VIII.                Zakończenie obrad Zakończenie obrad     

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. Czy ktoś z 
Państwa ma wnioski lub uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? Jeśli nie ma wniosków to, kto 
jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 3
Protokół został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do punktu interpelacje wnioski i zapytania 
radnych bardzo proszę o zabieranie głosu. Radna Kamińska proszę

Radna Kamińska – pierwsza moja interpelacja jest taka proszę mi na piśmie przedstawić zakres 
prac i koszt urządzenia boiska przy szkole w Runowie Pomorskim. Druga sprawa proszę także mi 
na piśmie przedstawić, w jaki sposób w tamtym roku przeznaczyliśmy na remont Kopernika 11 
dachu 17 tys. z tego, co wiem ani dach nie był remontowany ani pieniędzy proszę podać gdzie te 
pieniądze się  podziały.  Trzecia  sprawa Lesięcin podłączenie wody do Pana Białka sprawa się 
ciągnie od ponad dwóch miesięcy, Pan jest cały czas zapewniany, że będzie wszystko zrobione 
przez  PUWiS a  koncepcja  podłączenia  jest  po  prostu  zła,  dlatego  proszę  przedstawić  jak  to 
wygląda na dzień dzisiejszy i kto za to odpowiada w gminie.
Radny Hlib – chciałbym wrócić do interpelacji z poprzedniej sesji odnośnie ratowników czy cos 
się ruszyło, bo zaczęły się wakacje i może coś w tym temacie się udało. Druga moja interpelacja 
dotyczy wykoszenia poboczy też temat wraca mamy pogodę taką, jaką mamy czy ma Pani wiedzę 
ile takich koszeń będzie czy to była tylko jedna akcja wiosenna.

Radny  Wilk –  ja  mam takie  zapytanie  jak  ulica  Kolejowa  była  pod  koleją  to  przejście  dla 
pieszych było na końcu i na początku drogi i to pasowało wszystkim a na dzień dzisiejszy jak to 
przejęła gmina jest przejście na środku i na końcu także ci ludzie, którzy mieszkają na początku 
muszą iść na środek i wracać się do bloków czy to coś będzie kiedyś poprawione?

Radny Kołodyński – Pani Burmistrz właściwie jedno będzie pytanie drugie interpelacja, dwie 
sesje  temu zgłaszałem interpelację  uaktualnienia  naszego okienka  radnego z  całą  przykrością 
muszę stwierdzić,  że  nic  nie  jest  robione  czy  mam to  brzydko nazwać,  że  nas  się  olewa  za 
przeproszeniem, bo jeżeli my wnosimy interpelacje, bo ja mogę przedstawić, co to jest to nie jest 
takie zwykłe zapytanie obywatela to jest zapytanie interpelacja radnego tak rozumiem. Ostatnia 
moja interpelacja w tak zwanym moim okienku to jest za dwa dni będzie rocznica pierwsza, czyli 
3 lipca to aż można powiedzieć brzydko. Ludzie czytają myślą, że ja nic przez rok czasu się nie 
pytałem  interpelacji  nie  zgłosiłem,  ale  to  tylko  świadczy  o  pracy  Urzędu  i  drugie  pytanie 
dotyczące, związane z internetem 25 czerwca tego roku nie jaki Pan Daniel zapytał się Panią o 
mieszkania komunalne udzieliła Pani takiej odpowiedzi cytuje przedstawiłam Radzie propozycję 
wykupu 12 mieszkań komunalnych w nowo budowanym bloku przy Grunwaldzkiej lub  budowy  
lokali  socjalnych w  Połchowie.  Niestety,  negatywnie -  radni nie widzą takiej  potrzeby.  Pani 
Burmistrz nie przypominam sobie abyśmy my, jako radni otrzymali taką propozycję czy wyszła 
Pani z taką propozycją uważam to za fałsz, który jest udzielony na oficjalnej stronie tego Urzędu 
jest to fałsz. Szczerze powiedziawszy nie życzę sobie, jako mieszkaniec naszej gminy żeby takie 
fałsze się pojawiały na oficjalnej stronie internetowej 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Szymko – Pani Burmistrz na temat dziur to mówiłem 
wczoraj na zebraniu nawet wskazałem lokalizację tych dziur a chciałem wrócić do Placu Jana 
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Pawła II w wieloletnim naszym planie inwestycyjnym ten plac jest umieszczony do realizacji w 
latach 2005- 2012 środków chyba 260 tys. w ostatniej tabelce, że ma być zrealizowany po roku 
2011 czy od 2005 do 2011 tego nie zrobimy a potem mamy to zrobić przez jeden rok wracam do 
tego dlatego, że skoro mamy tyle środków do pozyskania z zewnątrz a mamy zrobiony plac od 
strony CPN myślę, że jest to bardzo ładny widok myślę, że Węgorzyno jest takim miastem, że i 
chyba nie ma nawet w okolicy gdyby był zrobiony ten plac od strony jak się wjeżdża od Łobza od 
tego zakrętu gdzie jest ta dróżka i wychodzi jednokierunkowa najładniejszy obiekt,  jakim jest 
Kościół i Urząd obok gminy całe centrum jest zasłonięte. Zasłonięte jest przez drzewa, które tam 
rosną i topole, które na pewno się uprzykrzają mieszkańcom Węgorzyna a zwłaszcza w okresie, 
kiedy  kwitną  i  te  korzenie  maja po kilkanaście  metrów rozchodzą się  pod ziemią  niszczą  na 
pewno i drogę i na pewno całą jakąś tam kanalizację i wszystko, co jest w ziemi. Gdyby ten plac 
był zrobiony solidnie podobnie jak z tej strony byłoby to piękne centrum i byłby widoczne, że 
tak powiem te perełki, które są w Węgorzynie i tak myślę może warto się zastanowić nad tym, 
aby ten zakres robót przyspieszyć 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję czy ktoś jeszcze z Państwa radnych chciałby zabrać 
głos?  Ja  również  mam  przygotowane  kilka  pytań  i  interpelacji.  Pierwsze  jak  wykonała  Pani 
Burmistrz uchwałę XXXII/343/2009 28 maja było to w sprawie przyjęcia wniosków Komisji 
Rewizyjnej. Kolejne, o co chodzi w sprawie budynku gospodarczego przy posesji Pana Gałki w 
Runowie 26 to jest lokator i zasób komunalny wiem, że ta sprawa już sięgnęła mediów, więc 
chciałabym coś więcej wiedzieć na ten temat. Kolejne, co w sprawie zalewnia posesji w Runowie 
Pomorskim na ulicy Strzeleckiej była to interpelacja mieszkańca zwracałam się do Pani z pismem 
w odpowiedzi  dostałam prawie,  że przekopiowane,  które może rok może półtora roku temu 
skierowane do mieszkańca, więc nic w sprawie nowego nie udało mi się uzyskać, więc proszę o 
odpowiedz. Już dzisiaj była poruszana kwestia komunalnego budynku na Kopernika 11 ja jeszcze 
chciałabym wiedzieć jakie remonty będziemy tam robić i kiedy rozpocznie się ten nieszczęsny 
nazwę już remont dachu ponieważ od 2007 roku w budżecie co rok planujemy pieniądze a Pani 
już pisma wysyłała w 2007, że do końca roku będzie ten remont dachu zrobiony niestety mamy 
druga połowa 2009 się zbliża a dach jak nie był remontowany tak nawet nie został rozpoczęty ten 
remont  kolejna  interpelacja  to  proszę  o przygotowanie  harmonogramu działań  związanych  z 
nadaniem imienia  dla  Przedszkola  Publicznego chodzi  mi o procedurę co w kolejności  i  kto 
powinien uczynić w tej sprawie jakie są koszty z tym związane jest to interpelacja Rady Rodziców 
przedszkola.  Kolejna  interpelacja  dotyczy  opinii  prawnej  umowy  z  PUWiS  ponieważ  o  taką 
opinię Pani Burmistrz oferowała mi przedstawić półtora roku temu na początku 2008 roku do 
dnia dzisiejszego nie uzyskałam tej opinii a były tam poruszane przeze mnie kwestie które budzą 
wiele obaw w szczególności pod koniec albo po rozwiązaniu umowy z PUWiS a wiemy, że ta 
umowa była zawarta na 3 lata więc za rok już będziemy ku końcowi realizacji tej umowy i co dale 
dla nas wynika mówiła Pani, że przedstawi taką opinię do dnia dzisiejszego nie mam. Kolejna 
sprawa z aktualności internetowych na stronie przeczytałam o jakiś odsetkach dla firmy PUWiS, 
że firma oświadcza, że nie trzeba płacić tych odsetek przeprasza za pomyłkę i o co chodzi z tymi 
odsetkami. Kolejna sprawa ilu koordynatorów mamy w gminie i jaki jest ich zakres obowiązków 
czas pracy, na jakiej zasadzie działają czy to jest rodzaj porozumienia umowy, z kim. Kolejna 
interpelacja, aby gmina zwróciła uwagę inwestorowi, który buduje już blok mieszkalny przy ulicy 
Grunwaldzkiej chodzi o to, że wjazd na teren budowy odbywa się tutaj po parkingu przy plebani 
jest  to  teren  piaszczysty,  grząski  i  mamy  opady  i  jest  wielkie  błoto  mieszkańcy,  którzy 
przyjeżdżają  na msze do kościoła nie maja jak tamtędy przejść albo firma niech sobie wjazd 
wyłoży kilkoma płytami albo z drugiej  strony,  bo też ma dostęp do drogi publicznej  proszę 
zwrócić  uwagę.  Kolejne  prośba  o  rozliczenie  imprezy  150-  lecia  Runowa  Pomorskiego 
szczególnie chciałabym poznać zestawienie umów porozumień z wyszczególnieniem, czego kogo 
dotyczyły, na jaką wartość opiewały. Kolejna sprawa nadal czekam Pani Burmistrz na odpowiedź 
pismo w sprawie prawnych aspektów kierowania Szkołą Podstawową w Runowie Pomorskim 
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przez  Panią  Elżbietę  Ciochoń  ponieważ  takie  pytanie  skierowałam  do  Pani  dostałam  niby 
odpowiedź,  ale  w treści  odpowiedzi  nie  było  ani  słowa,  które  można  by  zakwalifikować  na 
odpowiedź na moje  pytanie a  były konkrety  chyba 6.  Ostatnia  sprawa dotyczy wysepki  koło 
cmentarza naszego komunalnego w Węgorzynie, tam są drzewa na poboczu i wokół tych drzew 
jest  kawałek  trawy  taki  trawnik  ogrodzony  krawężnikami  i  utrudnia  ono  parkowanie 
samochodom nie  mówię  tu  o  wszystkich  takich  skwerkach  ogrodzonych,  ale  o  tym jednym 
najbliżej bramy wjazdowej teraz o tym mówię, ponieważ w listopadzie mamy święto zmarłych 
wtedy jest oblężenie, ruch i jest zapóźni żeby coś zrobić a teraz nawet mamy ku temu pogodę, 
dziękuję.

Sołtys Winnik – wnioskuję o wszczęcie postępowania administracyjnego do właściciela działki 
110 obręb Winniki w celu przymuszenia go do respektowania regulaminu czystości a zwłaszcza § 
4  pkt.  1.3.  Druga  sprawa  wnioskuję  za  pośrednictwem  Pani  Burmistrz  do  Zarządu  Dróg 
Powiatowych, aby droga Winniki – Runowo od 20 naprzeciw nieruchomości 22 zostały prawie 
trzy topole do ścięcia, bo wszystkie inne zostały oznakowane do ścięcia i bardzo dobrze, bo to się 
ciągnie chyba 15 lat ale zostały trzy i ci ludzie mają słuszną rację i żeby zakończyć też te trzy bo te 
trzy by zostały. Do Pani Przewodniczącej i Pani Burmistrz też wniosek mam taki żeby zastanowić 
się żeby pewne rzeczy przenieść na pocztę elektroniczną jak materiały powinny być może nie dla 
wszystkich, ale generalnie tak 30% może 40 a dobrze by było 50% czytało to w papierowej wersji 
co dostaje ale koszty by się zmniejszyły każdy ma już pocztę elektroniczna i łatwiej by to było i 
tak dalej proszę o rozważenie takiej możliwości, dziękuję bardzo

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  p.  Drozdowski –  serdecznie  dziękuję  Pani 
Przewodniczącej za kolejne zaproszenie na obrady sesji Rady Miejskiej mam takie trzy zapytania 
do Pani Burmistrz. Pierwsze w Sielsku około 3-4 lat temu miało miejsce groźne zalanie centrum 
wsi taka mała powódź, co w kontekście powodzi nie tyle, co na południu, bo tam są rzeki, ale w 
Warszawie, w Łodzi a także w poniedziałek w Łobzie w ciągu pół godziny została duża część 
zalana żeby do tego nie doszło to chciałem Panią Burmistrz prosić żeby umieścić w projekcie 
budżetu na 2010 rok żeby te rowy, które są nieoczyszczane zarośnięte korzeniami drzew żeby to 
oczyścić żeby nie doszło do kolejnej większej powodzi żebyśmy byli mądrzy przed szkodą, bo są 
zalewane piwnice  pozalewane były wtedy ogródki dzięki  interwencji  Straży Pożarnej  z Sielska 
udało. Drugie zapytanie chciałem się dowiedzieć, jako mieszkaniec Węgorzyna, bo miasto jest 
coraz ładniejsze  jest  upiększane,  jest  coraz więcej  kwiatów,  kiedy będzie  usunięta  duża hałda 
gruzu na ulicy Runowskiej po byłym zakładzie PZZ ja wiem, że to nie jest teren gminy. Ten 
zakład spalił się jakiś czas temu i może właściciela albo firmę, która się tym zajmuje przymusić 
żeby został ten plac oczyszczony tam pewne prace zostały wszczęte, ale zarasta chwastami i jakoś 
nie  ładnie  to  wygląda.  Trzecia  rzecz  wczoraj  na  zebraniu  sołeckim  w Zwierzynku  wspólnie 
zauważyliśmy  dziury  na  jeszcze  drodze  gminnej  od  krzyżówki  Resko  Węgorzyno  do  remizy 
strażackiej  w Sielsku jest to odcinek 2 km drogi oczywiście tych dziur jest mniej.  Ta droga 1 
stycznia  2009  roku  uchwałą  została  przekazana  i  fizycznie  zostanie  przekazana  na  mienie 
powiatu. Gmina Pan Makarski, który ma doskonały sprzęt żeby te dziury zostały usunięte a tak 
przy  okazji  jak  jestem  przy  głosie  to  dziury  na  drogach  powiatowych,  które  mieszkańcy 
Zwierzynka, Pan Przewodniczący w Sielsku w Zwierzynku w Mielnie jutro albo pojutrze zgłoszę, 
jako radny powiatowy do Zarząd Dróg Powiatowych myślę, że gmina też to zgłosi to będzie to 
bardziej skuteczne, dziękuję bardzo 

Sołtys Kraśnika – ja chciałam zgłosić u nas świetlicowy przy świetlicy wyciął krzaki i jeżeli jest 
to możliwe to żeby zabrać to bo leży przy drodze i nieestetycznie to wygląda. Świetlicowy o to 
prosił ja przekazuję
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –   czy  jeszcze  jakieś  wnioski  lub  interpelacje?  Nie  widzę 
przechodzimy do kolejnego punktu informacje Burmistrz z działalności między sesjami. Bardzo 
proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – Wysoka Rado w ostatnich tygodniach wszystkie moje działania były związane 
z  inwestycjami,  jakie  prowadzimy  w  tym  roku  w  budżecie  i  przede  wszystkim  wszystkie 
inwestycje związane z ochroną środowiska to aglomeracja, budowa kanalizacji sieci wodociągowej 
do  aglomeracji  Węgorzyno,  Runowo,  Połchowo  i  tutaj  chcę  poinformować  szczegółowo 
napisałam  w  biuletynie,  że  już  pierwszy  etap  prac  projektowych  dla  Węgorzyna  została 
zakończony mamy pozwolenie na budowę, mamy decyzję i szczęśliwie udało się nam opracować 
wniosek i złożyć ten wniosek na fundusze unijne do programu PROW to jest Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich wartość inwestycji  5 947 000 a staramy się  o dofinansowanie z PROWu 
75%  od  wartości  inwestycji  kwotę  3 193 000,  mówię  udało  się  bo  mieliśmy  problemy  z 
projektantem z którym została podpisana umowa w tamtej kadencji na podpisanie aglomeracji i 
po  wielu  rozmowach,  spotkaniach,  negocjacjach  udało  się  ten  pierwszy  etap  dla  miasta 
Węgorzyna  czyli  w  wszystkie  ulice  tutaj  Drawska,  Strzelecka,  Południowa,  Podgórna  osiedle 
domków  jednorodzinnych  i  szkolna  musi  się  zamknąć  ten  pierwszy  etap  jak  dostaniemy 
dofinansowanie  z unii  wówczas rok przyszły 2010 można powiedzieć  będzie rokiem budowy 
kanalizacji  w  Węgorzynie.  Drugie  ważne  zadanie,  które  realizujemy  w  budżecie  to  jest 
przepompownia  oczyszczalni  ścieków  wraz  z  przebudową  przepompowni  i  tutaj  również 
przepompowni w ulicy Runowskiej i tu również proszę Państwa od lutego ostatnie tygodnie cały 
czas wytężona praca i kontakty z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska w Warszawie. 
Pracownik od inwestycji Pani Wanda Bitenc cały czas przygotowywała wyjaśnienia informację dla 
Narodowego Funduszu po audycie mieliśmy w lutym. Audyt przeprowadziła osoba z komisji z 
Unii Europejskiej to był Słowak, który dokładnie lustrował całą planowaną inwestycję i na dzień 
dzisiejszy  już  jest  zakończone  składanie  wszystkich  wyjaśnień  do  audytu  i  jest  informacja  z 
Narodowego  Funduszu,  że  w  tej  chwili  mamy  czekać  na  sygnał  podpisania  umowy  na 
przebudowę oczyszczalni ścieków także również uważam, że jest to szczęśliwy finał, finał tego 
zadania wspomnę tylko, że tą dokumentację na inwestycję opracował poprzedni Burmistrz złożył 
wniosek do Funduszu Norweskiego i można powiedzieć, że to jest czwarty rok leżakowania w 
Funduszu Norweskim i szczęśliwy finał, ale mówię po drodze było bardzo dużo pracy, ale myślę, 
że się gminie opłaci, bo dofinansowanie do przebudowy oczyszczalni to 85 % wartości zadania. 
Kolejna ważna inwestycja, która weszła można powiedzieć rzutem na taśmę w tym roku to jest 
Orlik  2012  mamy  już  proszę  Państwa  wybranego  wykonawcę  i  jest  podpisana  umowa  i 
przekazanie placu nastąpi jutro 2 lipca. Zgodnie z umową oddanie boiska koniec września tego 
roku.  Kolejne  duże  zadanie,  które  realizujemy  to  jest  projekt  wspólny  pięciu  gmin 
termomodernizacja budynków użyteczności publicznej każda gmina wytypowała swoje obiekty 
na  terenie  gminy  nasze  obiekty  to  przypomnę  tylko  Szkoła  Podstawowa  w  Węgorzynie, 
Przedszkole, Biblioteka i pięć świetlic program jest realizowany przez trzy lata w tym roku mamy 
Szkołę Podstawową w Węgorzynie i w tym tygodniu powinien być ogłoszony przetarg na wybór 
wykonawcy tego zadania wartość zadania 1 mln zł koszt może być mniejszy, bo to rozstrzygnie 
przetarg w ramach tego zadania tak jak Państwu przedstawiłam ocieplenie stropodachu ścian, 
nowa  elewacja  i  wymiana  centralnego  ogrzewania.  Również  proszę  Państwa  w  ostatnich 
tygodniach  podpisałam umowę  na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  rozbudowę  sieci 
wodociągowej w Cieszynie, ten projekt polega na doprowadzeniu wody do terenów rekreacyjnych 
w  Cieszynie  przypomnę  jeszcze,  że  sprzedaż  pierwszych  działek  rekreacyjnych  nad  jeziorem 
Woświn rozpoczęło się 15 lat temu i do tej pory właściciele, którzy kupili te działki nie mogą się 
budować, ponieważ nie mają niezbędnej  infrastruktury.  W tym roku Enea wybudowała stację 
trafo, więc prąd będzie, woda będzie po tylu latach ładna część Cieszyna rekreacyjna będzie się 
budować.  Kolejne  zadanie  to  jest  adaptacja  budynku  na  świetlicę  w  Ginawie  tutaj  już 
zakończyliśmy  postępowanie  o  wydanie  decyzji  celu  publicznego  jest  decyzja  i  teraz  tylko 
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uzgodnię cenę z projektantem i to zadanie na tym etapie będzie zrealizowane. Kolejne ważne 
zadanie, które często tu Państwu przywołuje to jest remont drogi w Sielsku kolonia, również w 
tym miesiącu ogłoszę przetarg na wybór wykonawcy dofinansowanie mamy z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych Urzędu Marszałkowskiego na kwotę 140 tys. reszta to jest 
różnica środki własne gminne i myślę, że po wykonaniu tej drogi otrzymamy dotację może nawet 
i większą, bo ten fundusz pod koniec roku ma więcej do rozdzielenia i kolejne zadanie, ale już nie 
zadanie własne gminy inwestorów z zewnątrz to jest gaz proszę Państwa też temat, który ciągną 
się przez kilka kadencji, ale już dzisiaj mogę Państwu oficjalnie zakomunikować poinformował 
mnie  dyrektor  w sierpniu  wchodzą  na  plac  budowy rozpoczynają  pracę  układanie  rurociągu 
gazowego do Węgorzyna jednak udało mi się przekonać dyrektora żeby nie czekali na fundusze 
unijne,  bo  to  trwało  by  kilka  lat  z  uwagi  na  budowanie  bloku  wielorodzinnego  przy 
Grunwaldzkiej, który już jest zaprojektowany na gaz również na termomodernizację szkoły żeby 
było można przestawić ogrzewanie na gaz ważne jest, aby ta inwestycja się rozpoczęła w tym 
roku i cieszę się że udało mi się doprowadzić do szczęśliwego finału. Dyrekcja zapowiedziała, że 
już przyjadą ze stoiskiem firmowym na Lato z Węgorzem gdzie będą prezentowali wszystko co 
jest związane z gazyfikacją koszty przyłącza koszty pieców, centralnego ogrzewania,  wiem, że 
było bo za każdym razem jak miał być gaz to są te prace przygotowawcze ale one muszą być 
ludzie chcą wiedzieć ile to będzie kosztować jakie ceny więc tym razem można powiedzieć, że gaz 
w Węgorzynie  będzie  oczywiście  główne ulice  są  w projekcie  gdzie  będzie  ułożony rurociąg 
Runowska, Jagiellońska, Drawska, Grunwaldzka. Również proszę Państwa ostatnie tygodnie to 
uzgadnianie remont wakacyjny w szkołach na kolejnych naradach z dyrektorami ustaliliśmy, jakie 
będą prowadzone prace a więc największe to w Szkole Podstawowej w Węgorzynie, tj. remont 
węzła sanitarnego przy Sali gimnastycznej tam od lat te pomieszczenia są zabite na gwiździe i 
sanitariaty i szatnie,  dzieci się rozbierają chłopcy i dziewczynki na korytarzu, więc to już było 
pilne do wykonania wymiana podług w czterech klasach w Runowie dwie klasy i w Sielsku i w 
Mieszewie remont pomieszczeń na przedszkola wiejskie i w hali sportowej wymiana oświetlenia i 
malowanie na nowo pasów także po wakacjach pierwszego września te obiekty będą odnowione. 
Ostatnie  tygodnie  to  rozmowy  i  spotkania  na  temat  budownictwa  socjalnego  wiadomo 
wydarzenia, jakie się stały w Kamieniu Pomorskim to musimy na wszystkich gminach nie znam 
gminy, która by się nie zastanawiała jak rozwiązać problem braku mieszkań socjalnych a przez 
lata temat był tak zawszę skrzętnie odsuwany aż do tej pory. My teraz mamy taką sytuację, że 
mamy tylko 13 lokali  socjalnych na terenie gminy, barak przy ulicy Kopernika, który ostatnio 
został nałożony decyzja Państwowego Inspektora Nadzoru Budowlanego wykonania ekspertyzy 
okazało się, że nie spełnia warunków nawet na lokale mieszkalne musi być przekwalifikowany na 
lokale socjalne w związku z tym wymagany jest remont biegły w swojej ekspertyzie wykazał, co 
należy wykonać zalecenia biegłego w decyzji zawarł Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego 
dzisiaj tą decyzje otrzymałam do wykonania i sprawa jest bardzo pilna ważna remont musi być 
wykonany  w  związku  z  tym  przedstawiłam  już  propozycję  zmian  w  budżecie  dzisiaj  będą 
Państwo to głosować, więc zakładam, że w najbliższym czasie przystąpię do remontu. Odbyła się 
także wizja lokalna z udziałem komisji gdzie ocenialiśmy, co możemy pozyskać na lokale socjalne 
jakby wynikiem tej pracy są przedstawione dzisiaj propozycję przejęcia niektórych obiektów z 
PKP, ale niestety jedną uchwałę na wstępie już musiałam wycofać to jest była stolarnia PKP na 
pewno  wszyscy  znacie  ten  obiekt  niestety  po  wizji  lokalnej  projektantów  ze  Stargardu 
Szczecińskiego wydali opinię negatywną tej stolarni nie można zaadoptować na mieszkania obiekt 
cały nadaje się tylko do rozbiórki i dopiero należałoby wznieść nowy. Natomiast nowy obiekt na 
mieszkania w tym miejscu w tak bliskim położeniu torów kolejowych z uwagi na drgania i hałas 
obawiają  się,  że  gmina  miałaby problemy z  lokatorami,  którzy  mogliby  się  skarżyć  na  różne 
dolegliwości  i  skutkowałoby  różnymi  problemami  nawet  wyprowadzeniem  ludzi  z  takiego 
budynku, więc nie planujemy tego. Będziemy chcieli  pozyskać mieszkania w wyniku przejęcia 
schroniska  i  MELu  w  Runowie.  Również  proszę  Państwa  ostatni  okres  to  wytężona  praca 
związana z  porządkowaniem z estetyką wszystkie  prace  publiczne  prace w ramach programu 
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piękna wieś i wszystkie są w toku wszyscy ludzie pracują porządkują gminę myślę, że to widać a 
sołtysi  już mam nadzieję  dostali  pracowników,  więc w sołectwach też trwają  pracę.  Również 
oceniamy z pracownikami stan dróg rozpoczęłam jakby ciężki temat, trudny temat drogi te nasze 
drogi są traktowane tak, że nie ma pieniędzy i robimy coś po trochę. Oceniamy kompleksowo 
stan  dróg  analizujemy  jak  te  drogi  idą  po  naszej  gminie,  kto  jest  dysponentem,  kto  jest 
właścicielem, co, do kogo należy, jaki kawałek drogi we wsi, za wsią, w lesie protokół już z tej 
pierwszej oceny stanu dróg otrzymała Pan Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej 
są wnioski jest wiele rzeczy, które wychwyciliśmy w tej pierwszej naradzie dróg wzięliśmy tylko 
fragment gminy w kolejnych  dwóch etapach ocenimy pozostałe części  gminy i  wychodzą na 
przykład niepokojące rzeczy na mapach w ogóle nie mamy dróg, które są w lasach niesiemy, 
dlaczego Nadleśnictwo kasuje drogi przez las kasuje z map geodezyjnych czy to oznacza, że po 
jakimś czasie w ogóle te drogi będą niedostępne, pojawił się taki problem będziemy wyjaśniać 
również  jest  dużo takich  dróg pojedynczych  działeczek  które  są  gminne a  są  w środku  lasu 
będziemy chcieli to przekazywać dla Nadleśnictwa ponieważ nie ma sensu żeby kawałek działki 
plątało się  w całym kompleksie leśnym a potem mamy sytuację, że nadleśniczy chce od Gminy 
pieniądze  bo to działka gminna też znaleźliśmy kilka  takich dróżek jest  ona o statusie  drogi 
publicznej  więc  będziemy  się  chcieli  tego  pozbyć.  Zainteresowanych  zapraszam  możemy 
udostępnić  protokół  z  tej  komisji,  bo  dotyczy  praktycznie  każdego  sołectwa.  Również 
powołałam zarządzeniem zespół interdyscyplinarny i  odbyliśmy już posiedzenie  takie  zespoły 
interdyscyplinarne  w  gminach  powstają  na  podstawie  znowelizowanej  ustawy  o  pomocy 
społecznej  generalnie  zadaniem  takie  zespołu  jest  unormowanie  sytuacji  rodzin,  które  mają 
problemy z różnymi patologiami gdzie są małe dzieci, które w konsekwencji mogą być zabrane 
do  Domu  Dziecka.  Zespół  interdyscyplinarny  ma  oceniać,  monitorować  zagrożenie  i  już 
podawać rozwiązania. Ja to już zaczęłam robić na początku kadencji i już dwa takie spotkania 
wszystkich jednostek, jakie tylko są związane z wychowaniem w rodzinie już robie i praktycznie 
jak  weszła  nowelizacja  ustawy  i  jest  obowiązek  dla  gmin  to  po  prostu  sformalizowaliśmy  i 
realizujemy to nadal  także Pani dyrektor z Centrum Pomocy Rodzinie  z Powiatu bardzo nas 
chwali, że jedyni w Powiecie wzięliśmy się za ten temat a temat jest trudy, bo zawsze gdzie są 
sprawy ludzkie gdzie ingerują urzędnicy jest trudno. Na zakończenie chcę jeszcze powiedzieć, że 
od stycznia, kiedy Urząd Marszałkowski przyspieszył wydawanie pieniędzy unijnych i ogłaszanie 
konkursów to dla nas zaczął się czas wytężonej pracy mamy złożonych kilkanaście wniosków na 
fundusze unijne  każdy taki  wniosek to jest  wilka  praca urzędników i  przychodzą już decyzje 
pozytywne, że gminie przyznano już pieniądze unijne na realizacje różnych projektów już tylko 
przypomnę,  że  oczyszczalnia,  aglomeracja  to  jest  dopiero  złożony  30  czerwca,  czyli  wczoraj 
złożony wniosek, termomodernizacja już realizujemy, trzy projekty Ochotniczej Straży Pożeranej 
z funduszy unijnych, przedszkola wiejskie Sielsko, Mieszewo plus Cieszyno, place zabaw, które 
dzisiaj  właśnie  POMy  to  są  skutkiem  koniecznych  poprawek  tego  wniosku  o  te  poprawki 
wystąpił Urząd Marszałkowski, że musimy je poprawić, są trzy duże projekty edukacyjne przez 
szkoły gdzie gmina jest bądź beneficjentem bądź partnerem i również projekt  ostatni cystersi 
pamiętacie Państwo 26 tys. udział gminy, więc oczywiście cieszymy się jak wniosek przechodzi i 
są pieniądz, bo to są pieniądze dla gminy dla mieszkańców, ale tutaj jesteśmy też już przywaleni tą 
pracą ja musiałam odciążyć Panią Sekretarz od innych obowiązków i cześć zadań przekazać do 
kadrowej a Pani Sekretarz głównie nadzoruje realizację wszystkich projektów jest 13 projektów 
gdzie jakiś błąd może skutkować potem zwrotem pieniędzy więc ja się cieszę, że Urząd pozyskuje 
pieniądze  tutaj  jakby  za  wola  Rady jest  pracownik  od funduszy  unijnych  to jest  Pani  Sylwia 
Pyszna, która w momencie jak tylko przyszła na stanowisko to w ciągu miesiąca złożyła kilka 
wniosków i pozytywnie, jestem zadowolona z pracy Pani Sylwii myślę, że radni tez a to wszystko 
będzie widać po kasie jak zacznie spływać do kasy. Mimo, że jest czas urlopu, wakacji to my 
ciężko pracujemy 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  przechodzimy  do  kolejnego  punktu  podjęcie 
uchwał w sprawie punkt pierwszy przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w 
Mieszewie druk nr 1. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisję projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  dodać  do  tego 
projektu uchwały. Jeśli nie ma żadnych uwag przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem 
uchwały w treści jak jest na druku nr 1? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 358/2009
w sprawie prz  yznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w Mieszewie  

(uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kolejny  projekt  uchwały  jest  na  druku  nr  2  w sprawie 
przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Różańcowej w Storkowie. Proszę 
Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisję projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – aby nie było żadnych wątpliwości parafia jest w Storkowie 
natomiast ta dotacja dotyczy Kościoła w Ginawie. Proszę Panie radny Mazuro

Radny  Mazuro –  chciałem  powiedzieć,  na  jakim  etapie  są  prace,  bo  kościół  zaczęliśmy 
remontować  tydzień  przed  świętami  wielkanocnymi  na  dzisiaj  jesteśmy  na  etapie  stropu. 
Praktycznie wylaliśmy fundamenty są zrobione ściany zewnętrzne wymurowane cegłą zostawione 
otwory okienne i zrobiony jest już strop w kościele, czyli sufit są kładzione belki pod dachówki i 
remontowana  jest  wieża  w  związku  z  tym,  że  wieża  jest  połączona  z  tylną  ścianą  budynku 
kościoła to on musi być podnoszona razem nie może być rozbierana a będzie podnoszona mam 
tutaj historię remontu kościoła i za te 50 tys. na dzisiaj chcę radnym podziękować i myślę, że już 
nie będziemy prosić i chcę się pochwalić,  że dostaliśmy z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego 350 tys. pomocy przyszły pieniądze wczoraj na konto to też nie starczy ale zbieramy 
w różnych innych formach a od gminy za 50 też dziękujemy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję czy ktoś jeszcze ma jakieś  wnioski?  Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania, kto jest za podjęciem uchwały jak mówi o tym druk nr 2? Kto jest 
za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 359/2009
w sprawie   przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Różańcowej w   

Storkowie
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(uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny projekt uchwały jest na druku nr 3 również dotyczy 
przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Tomasza Apostoła w Runowie 
Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisję również projekt 
uchwały zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli jesteśmy w temacie kościoła w Runowie przypomnę i 
zakomunikuję, że Stowarzyszenie które wybrało sobie ten cel właśnie pomóc i odbudować ten 
kościół organizowało jak Państwo wiecie zabawę charytatywną tuz po sesji majowej pamiętacie 
decyzja moją było przekazanie tych maskotek od straży które Rada otrzymała z różnych okazji i 
chcę  się  pochwalić,  że  jedna  z  tych  maskotek  osiągnęła  w  licytacji  500  zł  więc  trochę 
wspomogliśmy ich cel z całej zabawy zebrano 4 500 zł niestety starczyło to tylko na opłacenie 
dźwigu który ściągną krzyż który wieńczył wieże do remontu. W sobotę będzie kolejna zabawa 
charytatywna i zapraszam wszystkich w imieniu Stowarzyszenie . Czy są jeszcze jakieś wnioski lub 
uwagi do projektu uchwały? Proszę Panie sołtysie

Sołtys Winnik – w uzasadnieniach generalnie wszystko jest do tego tylko były pieniądze dotacje 
w budżecie jak wyliczyłem to jest 107 tys. a w budżecie tylko 42 to

Radny Mazuro -  dla Mieszewa na poprzedniej sesji zwiększyliśmy o 15 tys. bo było 10 a na 
poprzedniej  sesji  dołożyliśmy  15  a  dzisiaj  jest  dyspozycja,  że  dokładnie  w  Zwierzynku,  w 
budżecie na kościół w Ginawie było 30 tys.  a w poprzedniej  sesji  dołożyliśmy do 50 tys.  na 
Runowo było 32 i zostało

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  jeśli  nie  ma  innych  wniosków  to  przechodzimy  do 
głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały jak jest w treści na druku nr 3? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 360/2009
w sprawie   przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Tomasza Apostoła w   

Runowie
(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kolejny  projekt  uchwały  w sprawie  zarządzania  poboru 
podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Proszę komisję o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –   komisje  na  swoim 
posiedzeniu miały ten projekt a dzisiaj już wiem, że jest sołtys i tylko należy dopisać i projekt tej 
uchwały zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, Pani Burmistrz proszę
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Pani Burmistrz – w ostatnich dniach odbyło się zebranie sołecki, na którym przyjęto rezygnację 
poprzedniego sołtysa Pana Tomasza Dynarskiego a wybrano nowego Pana Stępnia Stanisława i 
do uchwały należy dopisać Stępień Stanisław 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś uwagi do projektu, Panie Sołtysie proszę wstać, 
aby wszyscy a zwłaszcza Państwo z tyłu mogli  zobaczyć,  dziękujemy.  Kto jest  za podjęciem 
uchwały na druku nr 4 z wpisanym imieniem i nazwiskiem nowego sołtysa Stępień Stanisław, 
kto jest za podjęciem takiej uchwały proszę o podniesienie reki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 361/2009
w sprawie   zarządzania poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i   

wysokości wynagrodzenia za inkaso
(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały na druku nr 5 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok. 
Proszę komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –  projekt uchwały na 
druku nr 5 w związku tym, że to jest zmiana kwalifikacji budżetowej to komisje zaopiniowały 
pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy są jakieś uwagi lub wnioski? Nie widzę 
przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały w treści jak mówi o tym druk nr 5? 
Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 362/2009
w sprawie   zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok  

(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuje, ogłaszam 15 minut przerwy 

- 15 minut przerwy – 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – witam po przerwie, jesteśmy przy druku nr 6 w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków inwestycyjnych na zadanie pn. 
„Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Węgorzynie”. Proszę komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –  komisje projekt uchwały 
na druku nr 6 zaopiniowała pozytywnie 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy są jakieś wnioski lub uwagi do tego projektu 
uchwały? Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały w treści jak jest na druku nr 6? Proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 363/2009
w sprawie   zmiany zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków   

inwestycyjnych na zadanie pn. „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Węgorzynie”
(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – teraz druk nr 7 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 
pożyczki na finansowanie wydatków inwestycyjnych na zadanie „Rozbudowa oczyszczalni 
ścieków wraz z przebudową przepompowni w ulicy Runowskiej w Węgorzynie”. Proszę komisję 
o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –  komisje w sprawie 
projektu uchwały zaciągnięcia długoterminowej pożyczki zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – w sprawach formalnych to projekt uchwały zawiera jeszcze, 
§ 6 który mówi uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia to ja wnioskuje, aby ta treść w § 6 się 
znalazła. Pani Burmistrz autopoprawką przyjmuje

Pani Burmistrz – tak 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do głosowania, jeśli nie ma innych 
wniosków? Proszę Panie sołtysie

Sołtys Winnik – dla minie to samo słowo rozbudowa oczyszczalni to jest mylące, ponieważ jak 
rozbudować coś jest wykorzystywane tylko w 30% po prostu nie rozumiem rozbudować, co tam 
rozbudować jak tam trzeba jak tam byłoby robione kanalizę to tak rozbudowę, ale 
przepompownie to myśląc o południowej części miasta, bo 30 % jest tylko ścieków, bo ta 
rozbudowa jest moim zdaniem myląca 

Pani Burmistrz – może wyjaśnię, dobrze, że zaplanowano rozbudowę w oczyszczalni, bo fakt, 
że ona jest teraz wykorzystywana w 30 może, w 40% ale proszę zwrócić uwagę, że już będzie 
budowana kanalizacja drugiej części Węgorzyna i również Runowo, Połchowo, czyli dodatkowe 
ścieki popłyną na oczyszczalnie. Rozbudowa wiąże z dobudową dodatkowych obiektów 
związanych z osuszaniem osadów, bo problemem naszej oczyszczalni jest to, że nie to, że ona nie 
przyjmie ścieków, bo są dwie komory jedna była za czasów kombinatu, ale później jeszcze trzeci 
blok dostawiono i w tej chwili nie zmienia się procesu technologicznego dalej będzie 
oczyszczalnia biologiczno mechaniczna natomiast problem tej oczyszczalni to jest, co zrobić z 
osadem są poletka przy oczyszczalni przestarzałe, na które po prostu ten osad trafia i on tam ma 
wysuszyć się, ale co zrobić z tym osadem wysuszonym a ponadto ten osad teraz przy tej pogodzie 
on jest non stop zalewany te poletka w ogóle nie spełniają, jakich kolwiek norm, więc rozbudowa 
oczyszczalni zawiera budowę dwóch trzech obiektów, które będą miały za zadanie przerabianie 
tego ściekowego na granulat, który z kolei składowany jeszcze poddawany dodatkowej obróbce 
następnie wywożony sprzedawany gdzie na cele ogrodowe, czyli rozbudowa w tym zakresie 
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natomiast ta przepompownia chodzi dosłownie na sznurkach i wymagana jest budowa nowej 
przepompowni żeby przyjęła wszystkie ścieki i przerzuciła na oczyszczalnie 

Sołtys Winnik – dziękuję i oto mi chodziło żeby wyjaśnić pewne sprawy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy są jeszcze jakieś inne wniosk? Jeśli nie ma 
przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały z autopoprawką Pani Burmistrz 
dotyczącą § 6? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 364/2009
w sprawie   zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na finansowanie wydatków   

inwestycyjnych na zadanie „Rozbudowa oczyszczalni ścieków wraz z przebudową 
przepompowni w ulicy Runowskiej w Węgorzynie”

(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały na 
poprawionym druku nr 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009. Proszę 
komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –  komisje na posiedzeniu 
miały druk poprawiony, bo został on doręczony w trakcie posiedzenia, komisja projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy są jakieś wnioski lub uwagi? Czy Pani Skarbnik 
mogła by reszcie radnym, którzy nie są członkami komisji wyjaśnić, na czym polega różnica 
między pierwotnym a poprawionym? 

Pani Skarbnik – w pierwszej wersji była kwota dotycząca zmniejszenia dochodów i wydatków w 
budżecie gminy na kwotę 4.100 zł natomiast w wersji już poprawionej są już 4 paragrafy, w 
których w jedynce i w dwójce zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę 79.354 i zwiększa się 
dochody o tą sama kwotę jest to związane ze zmianą kwalifikacji budżetowej a dotyczy środków 
otrzymywanych z Unii Europejskiej na realizację programu, który jest realizowany przez OPS. 
Do tej pory była to interpretacja, że top jest dotacja rozwojowa na dzień dzisiejszy Gmina 
otrzymuje te środki z Powiatu i jest to, jako dotacja celowa między jednostkami samorządu 
terytorialnego pomiędzy Powiatem a Gminą Węgorzyno. Druga kwota zwiększenie wydatków o 
kwotę 3 329 zł dotyczy zmiany środków które maja do dyspozycji Rady Sołeckie jest to związane 
z tym, że Pani Burmistrz nie ma uprawnień do przenoszenia na § 4170 a Rady Sołeckie chcą 
wykonywać różne prace na terenie sołectwa na podstawie umów o dzieło dlatego ta uchwała jest 
konieczna 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  jeśli  nie  ma  innych  pytań  przechodzimy  do 
głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały na poprawionym druku nr 8? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
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Uchwała została podjęta 
Uchwała nr 365/2009

w sprawie   zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009  
(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny projekt uchwały na druku nr 9 w sprawie zmiany w 
budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009. Proszę komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –  komisje projekt uchwały 
na druku nr 9 zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca  Rady Miejskiej –  dziękuję,  tutaj  taka  mała  kosmetyka,  że  rozdział  w §  2 
rozdział jest mylnie zapisany brakuje jedynki powinno być 80104. Ja mam takie pytanie, bo tu jest 
kwota 151 138 zł myślę, że to nie jest koszt całego projektu tylko koszt realizacji przypadającego 
na 2009 tak?

Pani Skarbnik – tak 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – a jaki jest koszt całego projektu? Bo on jest na 28 miesięcy, 
czyli do końca 2011 roku 

Pani Sekretarz – 622 438 zł a wielkość dofinansowania 559 738

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  czy  są  jeszcze  jakieś  wnioski?  Proszę  Panie 
Sołtysie

Sołtys Winnik – mam pytanie czy faktycznie tak jest czy to jest przejęzyczenie ten projekt trwa 
od września 2008 roku

Przewodnicząca Rady Miejskiej – 2009

Sołtys Winnik – to proszę tu poprawić

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to jest w uzasadnieniu, dziękuję czy są jeszcze jakieś wnioski 
lub  uwagi?  Nie  widzę,  kto  jest  za  podjęciem uchwały  na  druku nr  9?  Kto jest  za  proszę  o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 366/2009
w sprawie   zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009  
(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały tym razem na 
poprawionym druku nr 10. Proszę komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –  komisje pracowały nad 
poprawionym drukiem nr 10 ten projekt w sprawie zmiany budżetu zaopiniowały pozytywnie
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – Wysoka Rado ja chciałam wnieść poprawkę do tej uchwały do § 1 zwiększyć 
dochody budżetowe o 5 tys. i wydatki o 5 tys. w ostatnich dniach czerwca Wydział Finansowy nie 
zdążył  wydatkować  kwotę  5  tys.,  jaka  z  środków  niewygasających  podlegała  zapłacie,  jaka 
wynikała z faktury, którą wystawił wykonawca za dokończenie boiska w Runowie i teraz te środki 
niewygasające w kwocie 5 tys. nie zapłacono 30 czerwca podlegają zwrocie na dochody następnie 
na wydatki i następnie będzie w lipcu będzie zapłacona faktura to jest poprawka, która weszła po 
komisji i proszę o wprowadzenie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś wnioski lub uwagi do tego projektu 
uchwały? Przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały jak mówi o tym 
druk nr 10 z autopoprawką Pani Burmistrz tych 5 tys.? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Uchwała została podjęta 

Uchwała nr 367/2009
w sprawie   zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009  
(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie 
kierunków działania  Burmistrza  w zakresie  budownictwa mieszkaniowego.  Proszę  Komisje  o 
opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej  p. Mazuro –  komisja  wnioskuje o 
wykreślenie  z  tabeli  załącznika  punktu  pierwszego  w  całości  po  poprawce  projekt  uchwały 
zaopiniowała pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, Pani Burmistrz proszę

Pani Burmistrz – chciałam wprowadzić radnych, sołtysów, mieszkańców o tym jak powstał ten 
program pozyskania lokali do zasobu komunalnego, o czym mówiłam już wcześniej od kilku już 
tygodni  pracuje  intensywnie  jak  rozwiązać  problem mieszkań generalnie  mieszkań socjalnych, 
które w związku z koniecznością remontowania naszego budynku na Kopernika 11 i również, że 
w związku z tym mamy również pisma od niektórych zarządców o zapłatę odszkodowania za 
nierealizowanie wyroków o eksmisję, czyli krótko mówiąc PKP ma lokatorów do eksmisji żąda 
od gminy lokalu  socjalnego,  gmina nie  wskazuje lokalu  socjalnego,  bo go nie  ma,  więc  PKP 
nalicza  odszkodowanie  i  teraz  mamy z PKP w Szczecinie  kwotę  do  zapłacenia  naliczoną  za 
niedostarczenie lokali socjalnych. Przez tyle lat doszliśmy do takiego momentu, że ten problem 
trzeba  teraz  rozwiązać  jest  hasło  budujemy  mieszkania  socjalne  a  najpierw  było  kupujemy 
kontenery i rozwiązujemy problem poprzez wyprowadzenie niektórych lokali, rodzin, które nie 
płacą i dewastują mieszkania. Problem ten, sprawa kupna kontenerów szybko ją zweryfikowałam, 
ponieważ przeczytała  dużo materiałów na temat Goleniowa,  która pierwsza  w województwie 
zakupiła  kontenery  zrobiła  osiedle  kontenerowców  i  dzisiaj  wszyscy  się  wypowiadają  i 
nauczyciele, dyrektorzy, psychologowie, że jest to siedlisko wszelkich plag, bo skomasowano na 
jakimś tam obszarze rodziny patologiczne i w ten sposób problemu nie rozwiązano, więc ja nie 
chciałam popełniać błędu, którego popełnili inni i wycofałam się z zakupu konteneru, chociaż jak 
słyszę, że o mało nie doszło do pożaru, bo jeden pan po nadużyciu alkoholu zostawił garnek na 
gazie i wyszedł sobie i o mało nie spalił budynku komunalnego to dochodzę do wniosku, że 
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jeden, dwa kontenery by się przydały by wyprowadzić, jeżeli nie umieją szanować mieszkań to 
niech mieszkają gdzieś pod lasem, ale to tak na marginesie. Więc proszę Państwa kontenery na 
razie to rozwiązanie zarzuciłam i myślę o budowie lokali socjalnych bądź, jeżeli  szybko mamy 
rozwiązać problem to kupno lokali komunalnych. Dlaczego budowa lub kupno? Od kilku lat są 
dotacje od Państwa, którymi dysponuje Bank Gospodarstwa Krajowego dla gmin, które budują 
mieszkania  komunalne  bądź  socjalne  i  wiele  gmin  korzysta  z  tych  dotacji  przykład  tutaj  z 
sąsiedztwa  Gmina  Łobez  zaadaptowała  budynek  po  dawnym  przedsiębiorstwie  i  oddała 
kilkanaście mieszkań socjalnych, więc pieniądze są dostępne od ubiegłego roku jest propozycja 
dla  gmin,  że  mogą  kupować  mieszkania  komunalne  i  dostaną  dotację  pod  warunkiem,  że  z 
zasobu  komunalnego,  jaki  posiadają  wyłączą  taką  samą  powierzchnie  zakupioną  wyłącza 
mieszkania  socjalne,  czyli  krótko  kupujemy  5  mieszkań  na  to  dostajemy  dotację  z  Banku 
Gospodarstwa Krajowego minimum, 30% bo to jest jakby bankowo, jeżeli jest większy fundusz 
Gmina może liczyć na większą dotację, ale musimy z zasobu komunalnego wyłączyć 5 mieszkań i 
zrobić je o charakterze socjalnym czy wszystko musi się zgadzać, co do metra. Pojawił się taki 
mój pomysł, aby zaproponować radnym kupno mieszkań komunalnych i tyle ile mieszkań się 
zakupi to tyle mieszkań wyłączyć z zasobu socjalnych dyskutowaliśmy to na ostatniej komisji i nie 
spotkała się z aprobatą radnych w komisji przewidywałam, że będzie ciężko przedyskutować to z 
Radą generalnie opinia była radnych, że się Państwo wypowiedzą, że dlaczego mamy kupować jak 
lepiej budować, więc budować możemy, ale jak bierzemy firmę to ona też nie wybuduje za darmo 
tylko oczywiście za cenę z zysku zawsze ten metr kwadratowy będzie kosztował, co by nie było, 
bo nikt za darmo gminie nie wybuduje, więc taka jest geneza tego pomysłu a że teraz się to tak 
wszystko  nawarstwiło  ten  syndrom  Kamienia  Pomorskiego,  naciski  wszystkich  instytucji 
nadzorujących inspekcji  budowlanych, że każą gminą wyprowadzać ludzi nie ważne gdzie,  bo 
lokal  nie  nadaje  się  do  zamieszkania,  więc  wszystkie  działania,  jakie  są  w  ostatnim  okresie 
podejmowane narzucają jakby gminą, bo gmina ma obowiązek budować mieszkania komunalne i 
socjalne tylko przez lata zawsze była sytuacja,  że nie ma pieniędzy i robiło się inne sprawy a 
sprawa mieszkań odchodziła na dalszy plan. Jak padnie decyzja budujemy to potrwa to dwa lata 
projekt, podkłady geodezyjne, decyzja, przetarg dwa lata możemy wybudować jakiś budynek na 
lokale  socjalne  tutaj  już  dyskutowaliśmy  lokalizację  taką  najbardziej  korzystną  dla  gminy.  W 
Połchowie stoją te trzy budynki po PGR i tam jest działka gminna tam są media, więc działka 
uzbrojona, więc tam można budować budynek socjalny, ale pojawiła się na komisji  inicjatywa 
radnych żeby nie budować tylko przejąć,  co mamy na terenie  gminy i  przeznaczyć  na lokale 
socjalne pojechaliśmy do Runowa, bo mięliśmy propozycję od PKP żeby gmina przejmowała 
wszystko, co tam ma PKP do zbycia i obejrzeliśmy z radnymi budynek MEL, tzw. schronisko 
gdzie tam kiedyś kolejarze spali i tą stolarnie, która jest przy przejeździe. Uzgodniliśmy z komisja, 
że ja zasięgnę opinii czy można to odpowiednio zaadoptować i wtedy przejmujemy do adaptacji 
na lokale socjalne. Poprosiłam o opinię pracownię, która bardzo często z gmina współpracuje to 
jest pracowania projektowa Pana Ciska ze Stargardu, który projektował tutaj wiele obiektów, więc 
przysłał dwóch projektantów, aby obejrzeli stolarnie, więc proszę Państwa opinia jest na piśmie 
przedstawiłam komisjom i  jest  negatywna budynek jest  zagrzybiony  całkowicie  zrujnowany z 
elementów, które nie mogą być wykorzystywane w budownictwie, czyli ogniotrwałe praktycznie 
do rozbiórki i trzeba by było budować nowy obiekt w tym przypadku nie ma sensu przejmować 
budynku od PKP w związku z tym propozycję uchwały zdjęłam z porządku nie ma tego tematu 
nie ma mieszkań. Zostaje schronisko i MEL i tutaj projektanci wypowiedzieli się, że tutaj można 
zaryzykować  i  uzyskać  decyzję  o  zmianie  przeznaczenia,  ale  może  być  trudno,  bo  idą  tory 
kolejowe i drgania, hałas może uniemożliwić zasiedlenie takiego obiektu, więc oni musza mieć 
zlecenie i wtedy zrobią taką szczegółową decyzję czy uzyskają czy nie to musiałabym za jakąś 
kwotę  uzgodnioną  zapłacić.  Obiekt  MEL jest  dobry  zdrowy  mury  potężne  cześć  okien  jest 
powyrywanych piętrowy, ale jest suchy zdrowy, dach jest jeszcze w porządku i można by tam 
jeszcze zaadoptować na mieszkania  z osobnym ogrzewaniem, bo tam jest kotłownia,  ale nikt 
teraz nie będzie robił z kotłownią, więc schronisko i MEL są aktualne. Przy kupnie mieszkań to 

Strona 17 z 48



myślę, że opinia będzie taka sama jak komisji, ale ja bym się upierała przy kupnie tego jednego 
mieszkania  dla  osoby  niepełnosprawnej,  dlaczego,  bo  pozyskanie,  chociaż  jednego  lokalu  w 
przypadku,  kiedy  gmina  kupiłaby  lokal  dla  osoby  niepełnosprawnej  a  mamy taka  rodzinę  w 
budynku komunalnym gdzie nie ma możliwości w ogóle przeróbek tego mieszkania, aby ta osoba 
na wózku miała dostęp do łazienki,  więc jedyne wyjście to tylko wyprowadzić ta rodzinę ona 
oddaje swoje mieszkanie do gminy i dostaje nowe mieszkanie. Powiem Państwu, że wiele gmin 
kupuje mieszkania dla osób niepełnosprawnych, bo gmina ma obowiązek wspierania, dbania o 
rodziny niepełnosprawne robimy to w różnej formie poprzez fundusze opieki społecznej. Mamy 
taka  jedną  rodzinę  gdzie  dziewczyna  przez  skok  do  wody  została  kaleką  i  jest  na  wózku 
inwalidzkim  i  tutaj  ja  jeszcze  raz  przedkładam propozycję  żeby  zastanowić  się,  chociaż  nad 
jednym mieszkaniem, dlatego, że w innej sposób nie poprawimy sytuacji rodziny to jest raz ona 
będzie skazana na tą wegetację do końca życia i korzystania z miski do potrzeb higienicznych 
natomiast  pozyskanie,  chociaż  jednego  mieszkania  pozwoli  mi  zrobić  pewną  rotację  w  śród 
niektórych rodzin.  Nadzór  budowlany jego nie  interesuje jak ja  zrobię  remont na Kopernika 
mamy zrobić  oczywiście  najpierw będą prace  zabezpieczające,  pęknięcia  i  zarysowania,  ale  w 
końcu  trzeba  będzie  wejść  w  środek  gdzie  większość  ścianek  w  mieszkaniach  należy  do 
wyburzenia, bo są ścianki z materiałów ogniotrwałych a musza być murowane, więc niektóre 
prace muszą być prowadzone w środku a tutaj można rozwiązać dwie pieczenie na jednym ogniu 
rozwiązać problem osoby niepełnosprawnej i  dwa ułatwić problem z Kopernika z remontem, 
więc ja tu apeluję do radnych o pozostawienie w programie, chociaż ten jeden lokal dla osoby 
niepełnosprawnej 

Radny Mazuro – jako Przewodniczący Komisji muszę dopowiedzieć, że ten temat budownictwa 
mieszkaniowego  to  jest  trudny  w  gminie  ale  komisje  zanim  podjęły  opinię  o  tym projekcie 
uchwały pojechały w teren żeby poznać te obiekty i ten przedstawiciel kolei nam je przedstawiał 
my nie wiemy czy te obiekty spełniają warunki zamieszkania Pani Burmistrz o jednym już wie, że 
po stolarni tego obiektu nie można przejąć bo tam by było getto i ten budynek rozumiemy, że nie 
przyjmujemy ale oglądaliśmy tzw. MEL i schronisko i w tym MEL-u dziwnie, że to obiekty są w 
tak dobrym stanie. Ja po raz pierwszy byłem w tamtym rejonie i tam, co jest ta hala produkcyjna, 
ale tam jest budynek administracyjny i jest w bardzo dobrym stanie i  że tam są tory, ale cała 
Kolejowa  praktycznie  jak  się  spojrzy  to  tory.  Budowa  naszych  lokali  socjalnych  na  terenie 
Połchowa, bo na komisji Pani Burmistrz wspomniała, że będą one tak tanio budowane to po 
wyjaśnieniach na komisji to może tak tanio nie będzie, bo praktycznie działkę trzeba wycenić, 
przygotować fundamenty, ale tak szczegółowej ceny to nie mamy, ale jak doszedł temat wykupu 
12 mieszkań w budynku naszym sztandarowym na dzisiaj komisja mówi, że takiej potrzeby czy 
wydatku nie trzeba i wyraziła opinię negatywną mowa o jednym lokalu czasami można swoje 
zdanie zmienić stanowisko, bo to jest kierunek naszego działania a my musimy cos robić Pani 
nam przedstawiła na komisję zalecenia z kontroli i ten remont pewnie nieuchronnie będzie czekał 
tego na ulicy Kopernika a my uchwałę wcześniej przyjęliśmy 280 tys. na remonty budynku na 
Kopernika  to  planowaliśmy  fizycznie  gotówkę  na  ten  obiekty  tam  w  inwestycja  w  długich 
pieniądzach, ale są one przewidziane tylko jest problem techniczny gdzie przekwaterować i de 
facto  problem  jest  Pani  Burmistrz,  pracowników  jak  część  osób  przekwaterować  i  obiekt 
remontować,  bo może się zdarzyć, że nadzór budowlany da nakaz i tam pewnie będzie jakiś 
termin  do  wyprowadzenia  do  zabezpieczenia.  Komisje  stały,  że  z  zakupem lokali  na  dzisiaj 
opiniują  negatywnie  a  była  wątpliwość,  co  z  lokalem  w  Mielnie  część  członków  komisji 
zastanawiała się, po co ten obiekty przejmować, bo jest w bardzo złym stanie technicznym, ale 
Pani  Burmistrz  nas  przekonywała,  że  jak  go  weźmiemy  od  udziałowców  kupimy  to  łatwiej 
sprzedamy  i  będzie  łatwiejszy  sposób  do  zbycia  i  praktycznie  wszystkie  te  punkty  komisje 
zgodziły się przyjąć oprócz zakupu tych lokali mieszkalnych.
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuje, bardzo proszę Panie sołtysie

Sołtys Winnik – budownictwo dotyczy wszystkich i tak sobie budujemy, budujemy, budujemy 
tylko,  że  my chyba  Pani  Burmistrz  nie  wiem czy  celowo czy  świadomie  doprowadza  pewne 
rzeczy  budownictwo komunalne  i  budownictwo socjalne  to są  zupełnie  dwie  różne sprawy i 
zadaniem własnym gminy jest budownictwo w tym zwłaszcza budownictwo socjalne a mowa o 
komunalnym  to  zupełnie  własność  komunalna  także  popadamy  w  skrajność.  Kuriozalnym 
pomysłem to  jest  dla  mnie  wykup 12  mieszkań,  czyli  w  jednej  klatce  w nowo budowanym 
budynku.  Czyli  my promujemy tych,  co nie płacą,  bo dostana znowu w eleganckim centrum 
miasta kosztem moich pieniędzy między innymi lokale i za 5 lat, bo tyle będą kupią od gminy za 
2% . Takie to jest Zycie także proszę Państwa bardzo proszę tak nie myśleć a natomiast można 
też domniemywać, bo ja tez jestem taki, że żeby napędzić koniunkturę w kryzysie to wykupimy 
od  inwestora  prywatnego  po  to  żeby  on  budował  dalej  to  nie  tędy  droga  i  mówimy  o 
budownictwie socjalnym to jest problem w Węgorzynie, ale on narastał przez 19 lat i skończmy z 
tym dawaniem mieszkań, bo to się skończyło i wychodzą takie jak Pan mówił Kołodyński, że Pan 
Daniel chce mieć mieszkanie, bo on będzie się żenił to cholera to się żeń chłopie a to twoja 
sprawa jest w załatwieniu, bo te czasy minęły i proszę Państwa trzeba się zdecydować na coś a nie 
od ściany do ściany, bo jak ten MEL to takie rzeczy są ważne a zastanówmy się ci, co wcześnie 
urodzeni i zakład Pana Michalczyszyna to były baraki, ale były to baraki normalne budowane a w 
tamtym czasie nazywane były te budynki budynkami rotacyjnymi. Kopernika 20 lat jest czy tam 
ileś, ale wtedy to się dawało, bo było obowiązkiem gminy było dawać mieszkanie i tam oczekiwali 
a teraz się zmieniło trzeba wyprowadzić z komunalnych tych, co nie chcą płacić i nie potrafią żyć 
w  wspólnocie  to  my  chcemy  im  dać  piękny  widok  na  kościół  i  fajnie  będzie  to  naprawdę 
kuriozalnym pomysł. Proszę Państwa przykład komunalka kiedyś była i został sprywatyzowany 
zakład ktoś kupił mieszkania i bierze pieniądze i bardzo dobrze i tu jest interes proszę Państwa 
mleczarnia  sprzedana były mieszkania  wódkę kiedyś tam piłem, bo tam Stefan kiedyś był  na 
górze  i  na  dole  można  było,  ale  sprzedaliśmy.  Pani  Burmistrz  tam,  co  jest  teraz  biblioteka 
budowaliśmy  szkołę  mówiono,  że  tam  będzie  biblioteka  poszłoby  socjalne  tam  było  by 
mieszkanie jedno zrobione i popatrzcie raz i nie odbijajcie się, bo kontener nie, bo to nie a zlecić 
na tym Połchowie typu baraki oczywiście systemem tradycyjnym ze wspólną ubikacja, bo taki jest 
przepis na socjalne i zróbmy socjalne zacznijmy od 200 tys. i kontynuujmy, ale nie odbijajmy się 
to musi być konsekwencja  a ta konsekwencja zmusza do tego, bo tak jak żeście Państwo już 
zapłacili z kasy gminnej 50 tys. dla kogoś tam, ale trzeba czekać ja wiem, ale zadać projektantowi 
jakieś  kosztorysy,  projekty,  że  ma  być  to  budynek  socjalny  a  nie  komunalny  3  pokojowy  z 
łazienką i tak dalej z prysznicem i idąc tym tokiem myślenia i żeby odbudować pałac w Lesięcinie 
to weźmy to na komunalne mieszkania. Proszę Państwa gorzelni Cieszyno tam piękne mieszkania 
można póki jeszcze jest a Rogówko 12 budynku sprzedane my mieliśmy kupe rzeczy, ale wykup 
mieszkań to nie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę radny Kołodyński

Radny Kołodyński – temat budowy mieszkań socjalnych jest gorący i od tego nie uciekniemy i 
nawiązując do tego, co mówił Pan Sobczyk to skończyły się czasy dawania pisząc ten program 
nie wiem czy ktoś sobie zadał pytanie właściwie zadał kilka pytań pierwsze czy była informacja 
dla tych mieszkańców, ze mieli by być zasiedleni w tych mieszkaniach, bo wysokość czynszu nie 
było  takiej  informacji  prawdopodobnie  ile  by  ta  rodzina  zapłaciła  czynszu,  bo  to  jest  nowy 
budynek tam czynsz nie będzie wynosił 150 zł, ale o wiele, wiele więcej i prawdopodobnie są to 
ludzie i  na pewno byli  by to ludzie nie zbyt  zamożni,  których nie stać byłoby na zapłacenie 
takiego czynszu i 12 rodzin w kupie ustawia się w kolejce do opieki społecznej po wszelkiego 
rodzaju zasiłki i dopłaty do mieszkań Pani Burmistrz tu jest problem, bo nie jest problem kupna, 
bo kupić sobie można, ale problem będzie, co później, ale spływa mi taka pewna kwestia taka 
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typowo, bo Grinbud jest deweloperem wystawił mieszkania na sprzedaż określił kwotę 4 tys. za 
m 2 pisze w innych źródłach, że 4 ale to nie jest kwestia tego proszę Państwa sprzedaliśmy dla tej 
firmy działkę za określoną kwotę, która ta kwota ma wpływ na cenę jednostkową mieszkania i 
wspaniały  dla  dewelopera  prezent  i  lepszego  prezentu  by  się  deweloper  nie  spodziewał,  że 
sprzedający  mu działkę  kupi  od  niego  mieszkania  gdyby  o  czymś  takim  dowiedzieli  się  inni 
deweloperzy  to  hurtem  by  do  Węgorzyna  ciągnęli.  Uważam,  że  owszem  pamiętajmy  o 
mieszkaniach  socjalnych,  ale  tak  jak  mówi  Pan  Sobczyk  nie  o  jakiś  tam  komfortowych 
mieszkaniach a jeżeli mamy i tak ten problem rozwiązać to budujmy mieszkania socjalne a nie 
kupujmy od kogoś, kto sprzedaje mieszkania na rynku, jako zwykłe komercyjne mieszkania 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę

Pani Anna Mucha  – to tak informacyjnie nie wiem czy Państwo wiedzą, ale w maju wszedł 
program Agencji Rynku Rolnego, która dofinansowuje daje dofinansowanie bezzwrotne 300 tys. 
zł na obiekty przejęte przez gminę od Agencji, jeżeli jest powyżej 300 tys. to już musi być zgoda 
prezesa

Pani Burmistrz – mamy tą informację

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękujemy, 

Pani  Burmistrz –  ja  w  woli  sprostowania  kochany  sołtysie,  bo  Pan  wprowadził  trochę 
zamieszania, bo nie ma jakby osobno mieszkań komunalnych i mieszkań socjalnych 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – są nawet mamy w tabeli do programu wieloletniego

Pani Burmistrz – ja  dokończę swoją  wypowiedź,  bo mieszkania  komunalne  to są wszystkie 
mieszkania a socjalne to są tylko o obniżonym standardzie i gmina ma obowiązek budowania 
mieszkań socjalnych i  komunalnych,  budowaliśmy mieszkania  komunalne  w latach 80 i  teraz 
również są budowane przez gminę, oczywiście mieszkanie socjalne to jest tylko o obniżonym 
standardzie, które musi spełniać określone parametry i ono się nazywa socjalne, ale jest również 
mieszkaniem komunalnym a socjalne, bo ma obniżony standard, więc to w woli wyjaśnienia a 
obowiązkiem  gminy  jest  i  żaden  ustawodawca  nie  zwolnił  gminy  z  zaspakajania  potrzeb 
mieszkaniowych wspólnoty, czyli w różny sposób budowa, rozbudowa, adaptacja mieszkań dla 
wspólnoty mieszkaniowej.  Wspólnota mieszkaniowa to dla mieszkańców i również dla takiego 
Pana Daniela, który chce założyć rodzinę i ciągle na Internecie się dopomina żeby Burmistrz dała 
mu mieszkanie to jest jedna sprawa. Druga na pewno się by nie pojawił w tym roku i tak jak 
rozmawiałam z dyrektorem Banku Gospodarstwa Krajowego w Toruniu, bo bank od tego roku 
umożliwia gminie kupno mieszkań a do tej pory była tylko dotacja na budowę mieszkań a gmina 
miała  tylko  budować  i  przydzielać  mieszkania  natomiast  teraz  Ministerstwo  Infrastruktury 
zmieniło ustawę o rozwoju budownictwa i tak dalej i jest również przyznawana dotacja na kupno 
mieszkań i na pewno wiele gmin skorzysta z tej propozycji będzie kupować, bo, od kogo kto 
buduje na rynku, bo budują deweloperzy czy on się nazywa Jeż czy Kowalski jest firmą, która 
buduje. Ja zawsze podkreślam, że jeżeli gmina ogłosiłaby przetarg na budowę bloku w ramach 
własnej inwestycji  to też by wygrał jakiś Jeż czy Kowalski,  kto by wygrał jakiś deweloper, bo 
szewc nie buduje bloków 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale m 2 kosztował by 1500 a nie tyle

Pani Burmistrz – teraz chcę sprostować, bo tutaj się wdarło zakłamanie, kto takie mieszkania 
ma otrzymać i oczywiście proszę Państwa wszystkie gminy, które budują mieszkania komunalne z 
dotacji to nikt nie przydziela tych mieszkań rodzinom, które muszą iść na lokale socjalne, bo to są 
rodziny, które nie mają dochodów i maja zadłużenie, nie pracują, czyli taka rodzina nie dostanie 
takiego  mieszkania  nowego  bądź  nowego  socjalnego  następuje  rotacja  w  całym  zasobie 
komunalnym tak w ubiegłym roku zrobił Szczecin bardzo szeroko o tym pisała prasa chyba trzy 
komisje były powołane, bo jedna druga sprawdzała, bo propozycję przydziału nowych mieszkań 
dostawali ci najemcy, którzy nigdy nie mieli długu na mieszkaniu, dbali o mieszkanie i wyrazili 
zgodę  na  przejście  do  lokalu  komunalnego o  wyższym standardzie  opuszczając  bez  żadnych 
roszczeń swoje mieszkanie komunalne do tego ich mieszkania wyremontowanego i w dobrym 
stanie  przechodziła  znowu  rodzina  z  czynszówki  a  na  to  mieszkanie  w  trzeciej  rundzie 
zawilgocone i już takie zdewastowane gmina zrobiła remont i to był lokal socjalny dla tej osoby, 
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która musi być wyeksmitowana wiadomo, że nie będzie płaciła za tą czynszówkę i jest cała, cała 
rotacja i proszę nie powtarzać takich rzeczy i nie dopuszczać do takich informacji, że załóżmy jak 
byśmy kupili takie mieszkania to otrzymał by Jaworski, bo jemu należy się lokal socjalny to jest 
wprowadzanie mieszkańców w błąd ja tu musiałam sprostować. Teraz trzecia kwestia ostatnia 
cena, ceny, jakie tu przedstawiałam i proponowałam w informacjach, które z kolei posługiwałam 
się tymi cenami z ofert producentów takich domów w zabudowie kontenerowej, baraki z piętrem 
z dwoma piętrami z gotowych projektów to jest 1450 zł za m 2 to jest budynek klocek ściany, 
dach, drzwi, okna, budynek bez mediów, czyli światło woda i jakaś kanalizacja i najgorsze to brak 
piwnic, bo nie są podpiwniczone i gmina musi wybudować jeszcze komórki na opał i drewno, bo 
ten budynek nie może być ze wspólną kotłownią, bo nikt potem nie płaci za to ogrzewanie i 
każdy lokal musi mieć swój piec a jak jest piec to musi być na zimę opał, więc musi być komórka. 
Jak  zaczęliśmy  się  zastanawiać  ile  może  kosztować  wybudowanie  dla  całego  takiego  bloku 
komórek  na  opał  i  na  węgiel  wszyło,  że  ta  cena  dojdzie  do  2  tys.  albo  i  więcej,  bo  trzeba 
przeznaczyć grunt uzbroić i wszystko urządzić i doprowadzić. Niektóre gminy robią tak czytałam, 
że wykupując takie mieszkania proponuje przyszłym najemca partycypację w kosztach płacenie 
kaucji  10  czy  20%  potem z  możliwością  wykupu  i  nie  Panie  sołtysie,  że,  za  2% bo  u  nas 
mieszkania z bonifikata taka już największą to są przed wojenne a budynki po wojenne. 

Sołtys Winnik – nie mówiłem 2 tylko 5%, ale to szczegół

Pani  Burmistrz –  to  nie  mówimy tak  bo  nowy  blok  wybudowany  w 2009  roku  został  by 
sprzedany za 2%, bo to jest wprowadzanie ludzi w błąd

Sołtys Winnik – to szczegół

Pani Burmistrz – szczegół, ale ważny na pewno kiedyś Rada Miejska lokale by sprzedawała nie 
po bonifikatach tylko po jakiejś amortyzacji za tyle za ile kupiła, czyli to nie jest jakiś tam pieniądz 
wydany zmarnowany  czy  prezent  dla  kogoś,  bo gmina sprzedając  te  mieszkania,  kiedy  by  te 
pieniądze odzyskała to tak w woli wyjaśnienia, bo ja nie lubię jak w dyskusji są powtarzane jakieś 
mity i te mity potem idą w tłum i później jest, że Burmistrz sobie coś tam wymyśliła żeby kupić 
mieszkania

Radna Kamińska – pierwsza rzecz Pani prostuje, więc ja prostuje teraz dalej po pierwsze to Pani 
nam na komisji  powiedziała, ze te mieszkania będą kosztowały 1400 zł, co myśmy się bardzo 
zdziwili, bo to jest nie możliwe, bo miało być ze wszystkim i dopiero po komisji Pani zaczęła się 
wgłębiać i stwierdziła, że cos jest nie tak, więc to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa mówi Pani, 
że będzie taka rotacja, że się pozamieniamy i wszystko będzie ok, ale nie jest ok, bo z komisji 
mieszkaniowej ostatnimi czasy z jej działalności wyszyło, że wcale nie jest tak, że zamieniacie z 
gorszego na lepsze temu, co płaci jest całkiem inna sprawa

Pani Burmistrz – przykłady, najlepiej przykłady

Radna Kamińska – nie będę mówiła przykładami, bo zaraz będę do sadu wzywana także ja wole 
się zabezpieczać i nazwisk również nie wymienię, ale powiem tylko tyle, bo Państwo, co niektórzy 
wiedzą najpierw się przenosi rodzinę do bloków o wysokim standardzie a potem nagle stają się 
bezrobotni i stoją w kolejce do OPS dokładnie to, co powiedział radny Kołodyński także proszę 
nie mówić, że pewne rzeczy są niepraktykowane w naszej gminie, bo są a sprawa wykupu od 
dewelopera super sukces za takie cos to na rękach nosić Burmistrza za cos takiego 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuje, ja również chciałabym się podzielić swoją opinią i 
spostrzeżeniami w tym temacie, jeśli  chodzi o pomieszczenia stolarni  w Runowie Pomorskim 
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wiem, że członkowie komisji z Panią Burmistrz nie wizytowali tych pomieszczeń a ja z Panem 
Wiceprzewodniczącym tak byliśmy oprowadzani przez przedstawiciela PKP w trakcie obchodów 
150- lecia Runowa Pomorskiego i widzieliśmy te stolarnie nie tylko z zewnątrz, ale byliśmy w 
wewnątrz  nie  widzieliśmy  jakiś  zagrzybień  uważaliśmy  i  według  naszych  opinii  były  to 
pomieszczenia solidne, które jak najbardziej by się nadawały na lokale socjalne bo jak wiemy te 
socjalne to maja być straszaki dla tych rodzin które nie płacą a po drugie socjalne to wiadomo, że 
są o obniżonym standardzie, bo tu już Pani nie raz przytoczyła i dziwię się, że dostaliśmy opinię, 
że tam nic nie można zrobić to jedno. Nawiązując do tych mieszkań socjalnych wiemy, że brakuje 
ich  w  naszej  gminie  i  płacimy  za  to  odszkodowania,  więc  dziwie  się,  ze  Pani  nam  dzisiaj 
przedstawiła w materiałach i do tego dojdziemy, aby jedno z takich mieszkań socjalnych sprzedać 
na wniosek najemcy skoro najemca chce kupić do swojego majątku lokal komunalny to może mu 
zaproponować  lepsze  o lepszym standardzie  na  przykład na  osiedlu  gdzie  mamy dłużników, 
którzy nie płacą a tych dłużników przenieść do tego jego socjalnego i byśmy się nie wyzbywali 
mienia i  punktu, które gmina powinna posiadać. Jeśli  chodzi o osobę niepełnosprawną to jak 
najbardziej ja już wcześniej wnioskowałam do Pani Burmistrz, aby zrobić taka rotację, że rodzinę 
niepełnosprawną przenieść do obecnego OPS a obecny OPS przenieść do pomieszczeń obecnej 
biblioteki,  ponieważ  była  kwestia,  że  biblioteka  przeniesie  się  do Gimnazjum i  niestety  Pani 
Burmistrz swoja decyzją o otworzeniu pracowni Oświatowo – Kulturalnej i zmieniła cały pomysł 
i zostało jak jest a natomiast pomysł ulokowania rodziny niepełnosprawnej w bloku dla mnie jest 
absurdalne,  ponieważ osoba niepełnosprawna poruszająca się na wózku inwalickim nawet nie 
sama tylko musi być osoba, która będzie ten wózek pchała to ciężko by takiej osobie pokonywać 
schody  a  wiemy,  że  w blokach  nie  ma  mieszkań,  które  są  na  poziomie  z  chodnikiem musi 
pokonać te kilka schodków żeby dostać się na pierwszy poziom bloku mieszkalnego. Poza tym 
wykup  tych  12  lokali  obojętnie,  jaka  by  była  to  ilość  w  tym  budynku,  który  przy  ulicy 
Grunwaldzkiej  się  buduje  jest  dla  mnie  wielkim  absurdem  i  wielkim  nieporozumieniem 
przypomnę  tylko  Państwu  protokół  Komisji  Rewizyjnej,  który  mięliśmy  możność  się  z  nim 
zapoznać  na  poprzedniej  sesji  gdzie  Komisja  Rewizyjna  badając  sprawę  lokali  działki 
Grunwaldzka  22  stwierdzała  wyciągnęła  pewne  wnioski,  z  którymi  Pani  Burmistrz  się  nie 
zgadzała, ale ja uważam i to jest moja opinia, że te wnioski były dobre i przemyślane i chyba tak 
jest, że Pani Burmistrz miała przemyślany tok działań. Przecież my już wiemy jak było od samego 
początku 

Pani  Burmistrz –  przewidziałam  2  lata  temu  pożar  w  Kamieniu  Pomorskim  tak?  Pani 
Przewodnicząca proszę się nie kompromitować 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę mi nie przerywać z całym szacunkiem każdy ma 
prawo wyrazić swoją opinię tym bardziej radny na sesji. Pamiętamy jak Pani przyprowadziła Pana 
Jeża na sesję gdzie rada miała wyrazić zgodę na zbycie nieruchomości Grunwaldzka 22 to były 
same początki  sprawy z tą nieruchomością  to była pierwsza sesja,  na której  Pani taki projekt 
przedstawiła Radzie a ten Pan w ogóle nie był zainteresowany zresztą jak można mówić o osobie 
już, jako właścicielu skoro to miałoby wszystko w przetargu a wiemy, jakie były kolejne losy tego 
przetargu, że w związku z tym, że Pan Jeż nie zdążył ze wpłaceniem wadium to Pani unieważniła 
przetarg tylko po to, aby ten Pan to kupił a to ma to do rzeczy, że inwestor nie był zbytnio 
zainteresowany, ale skoro można było zrobić plan działania, że później się odkupi te mieszkania 
to już to zainteresowanie wzrasta. Tutaj też była przytoczona działalność Łobza, Łobez buduje 
budynek socjalny ponad 800 m 2  i tutaj koszt takiego budynku socjalnego wynosi około milion 
dziewięćset tysięcy Wojewoda dokłada 550 tys., więc koszt po dofinansowaniu wynosi 1350 zł za 
m 2 i proszę mi nie mówić, że jeżeli byśmy sami budowali taki budynek to byłaby ta sama kwota, 
co od dewelopera i to wszystko. Czy są jeszcze jakieś wnioski? Proszę Pani Burmistrz
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Pani Burmistrz – musze sprostować, bo niestety ja mam taką funkcję, że jeżeli ktoś mówi nie 
prawdę  albo  mija  się  z  prawdą,  ponieważ  siedzą  sołtysi  są  mieszkańcy  i  nie  można 
nieprawdziwych informacji przekazywać i to jest przede wszystkim, jeżeli chodzi o insynuację, że 
ja już przewidziałam dwa lata temu jak sprzedawaliśmy działkę, że zaproponuję kupno mieszkań 
to, co ja przewidziałam pożar w Kamieniu Pomorskim i to, że Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego każe nam w ciągu kilku miesięcy wyremontować barak? Proszę nie robić ze mnie 
cudotwórcy,  więc  to  jest  absolutnie  nie  do  przyjęcia.  Kolejna  sprawa  to  wnioski  Komisji 
Rewizyjnej  ja nie chciałabym się tutaj rozwodzić, ale wystarczy wspomnieć pierwszy protokół 
Komisji  i  wnioski  jakoby  popełniła  różne  nieprawidłowości  i  potem  Rzecznik  Dyscypliny 
Budżetowej stwierdził i oddalił wszystkie wnioski Komisji  Rewizyjnej i mnie uniewinnił,  więc 
proszę się nie powoływać na ten protokół do póki on nie jest zweryfikowany przez odpowiedni 
organ,  czyli  Rzecznika  Dyscypliny  Budżetowej,  bo  może  za  kilka  miesięcy  Rzecznik  oddali 
wnioski  Komisji  Rewizyjnej  i  powie,  że Burmistrz jest niewinna nie naruszyła i  wszystko jest 
zgodnie z prawem i wtedy nikt oczywiście nie powie przepraszam tylko idzie opinia, że Komisja 
Rewizyjna oceniła źle. Opinie końcowe można wydawać, kiedy jest decyzja ostateczna 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja swoje opinie wyrażałam na faktach i dokumentach 

Pani Burmistrz – a jeszcze jedno do wypowiedzi  Przewodniczące Komisji,  bo to może być 
istotne Pan Przewodniczący tak zasugerował, że można by się później zastanowić dla tej rodziny 
niepełnosprawnej, ale ja muszę wspomnieć, że jeżeli taka decyzja miałaby zapaść to niestety nie 
może być odkładana na kolejny czas, bo wykonawca realizuje zadanie i mieszkanie dla osoby 
niepełnosprawnej musi być w parterze, więc wszystkie rzeczy związane z przeprojektowaniem z 
podjazdem i to, co mówiła Pani Przewodnicząca, że nie może być mieszkanie na parterze, ale 
przecież tylko na parterze, bo wtedy robi się odpowiednie podjazdy i każdy inwestor potrafi to 
rozwiązać, bo to naprawdę nie jest problem mój gminy czy Pani tylko wykonawcy, bo on wie jak 
to wykonać. Jeżeli byłaby taka wola radnych, co do lokalu dla osoby niepełnosprawnej to ona 
musiałaby zapaść najpóźniej we wrześniu, bo potem można powiedzieć, że jest po sprawie, bo 
już będą prace budowlane zaawansowane 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy do głosowania  mamy wniosek  komisji  o 
wykreślenie z tabeli punktu pierwszego, czyli zakupu lokali w budynku Grunwaldzka 22. Kto jest 
za przyjęciem wniosku komisji proszę o podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 4
Wniosek został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  przechodzimy do przegłosowania  uchwały  z  wnioskiem 
przed chwilą przyjętym o wykreśleniu punktu pierwszego z tabeli. Kto jest za przyjęciem w takiej 
formie uchwały? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 368/2009
w sprawie   kierunków działania Burmistrza w zakresie budownictwa mieszkaniowego  

(uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu)
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny projekt uchwały mamy na druku nr 12 w sprawie 
zmiany uchwały nr XXXII/347/2009 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 28 maja 2009 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy Węgorzyno. 
Proszę Komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisję projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, tylko taka mała kosmetyczna zmiana powinno być 
w uchwale żeby nikt nie zarzucił, że przy podpisywaniu jest inna wersja. Jeśli nie ma uwag ani 
wniosków? Nie widzę przechodzimy do głosowania kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 
12 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 369/2009
w sprawie   zmiany uchwały nr XXXII/347/2009 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 28   
maja 2009 roku w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

budżecie gminy Węgorzyno
(uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy do kolejnego  jest  to  projekt  uchwały  na 
druku  nr  13  w sprawie  przystąpienia  Gminy  Węgorzyno  do projektu  „Wyrównywanie  szans 
edukacyjnych  uczniów  o  utrudnionym  dostępie  do  edukacji  ze  szkół  w  Województwie 
Zachodniopomorskim  oraz przeciwdziałaniem patologii  i  agresji  poprzez  pozaszkolne  zajęcia 
sportowe” Proszę Komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – również komisję projekt 
uchwały na druku nr 13 zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – mamy tutaj poprawioną wersję tej uchwały a poprawiona 
jest  o  podstawę prawną,  bo było brak aktualnej  z  2009  roku,  więc  tu  chyba Pani  Burmistrz 
autopoprawką przyjmie 

Pani Burmistrz – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli nie ma innych wniosków a są proszę Pan Drozdowski

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  p.  Drozdowski –  bardzo  się  cieszę,  że  Szkoła 
Podstawowa w Węgorzynie i Gimnazjum otrzymają dodatkowe wsparcie bez złotówki z budżetu 
gminy  ja  chciałem  zauważyć,  że  w  tych  propozycjach  nie  ma  bo  to  jest  na  rok  Szkoły 
Podstawowej w Runowie Pomorskim a dzisiaj rozmawiałem z Panią Podinspektor Panią Sylwią 
Pyszną  i  był  czas  szkół  podstawowych  na  złożenie  wniosków  do  27  kwietnia  i  została 
przedłużony do 29 kwietnia, bo ten wniosek musiał być w terminie do programu złożony i Pani 
dyrektor ówczesna w Runowie Pani Ciochoń takiego wniosku nie złożyła w ogóle potem ja się 
dowiaduje jako nauczyciel  tej szkoły ja słyszę, że Pani Burmistrz warto by na przyszłość być 
również osobą dociekliwą w stosunku do Runowa Pomorskiego wyciągała Pani złotówki, grosze 
a  tutaj  po  raz  kolejny  Pani  Ciochoń  nie  złożyła  a  była  jeszcze  dyrektorem  miała  Pani 
pełnomocnictwo był czas pozostałym szkołom gratuluje dwie godziny zajęć przez 10 miesięcy 
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jedna grupa będzie ze Szkoły Podstawowej w Węgorzynie a druga z Gimnazjum w uzasadnieniu 
Pani Ciochoń oddaje 47 tys. potem nie chce tych pieniędzy a potem Pani powie, że ma Pani 
problemy ze Szkołą w Runowie ze środkami finansowymi ale to już jest przeszłość prawda ale 
niestety czas miną

Pani Burmistrz – ja to sprawdzę, ale nie wiem czy to jest wina Pani Ciochoń

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Drozdowski –bardzo przykro, że Szkoły w Runowie 
Pomorskim nie ujęto, bardzo przykro

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję

Pani Burmistrz – dyrektorzy wszyscy zostali poinformowani o tym projekcie, ale ja sprawdzę 
terminy, kiedy były składane, kiedy Pani Sylwia zbierała informację 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś informację jeszcze? Nie widzę przechodzimy 
do głosowania. Kto jest z podjęciem uchwały na druku nr 13? Kto jest za proszę o podniesienie 
ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 370/2009
w sprawie   przystąpienia Gminy Węgorzyno do projektu „Wyrównywanie szans   

edukacyjnych uczniów o utrudnionym dostępie do edukacji ze szkół w Województwie 
Zachodniopomorskim oraz przeciwdziałaniem patologii i agresji poprzez pozaszkolne 

zajęcia sportowe”
(uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 14 w sprawie 
upoważnienia  Burmistrza  Węgorzyna  do  zatwierdzenia  projektu  współfinansowanego  z 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –komisję projekt uchwały 
na druku nr 14 również zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja ma tylko pytanie czy to jest ten projekt na przedszkola?

Pani Burmistrz – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  to jest te 151 tys. to chyba nie ta kolejność

Pani Sekretarz – to jest wymóg do podpisania umowy

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ale tutaj w uzasadnieniu jest napisane Wojewódzki Urząd 
Pracy wymaga uchwały bądź projektu uchwały czyli czy musimy to podejmować czy wystarczy 
projekt?

Pani Sekretarz – tak, bo później wezwali by nas do uzupełnienia tego projektu uchwały
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Przewodnicząca Rady Miejskiej –  dobrze, czy są jakieś wnioski? Nie widzę, przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 14? Kto jest za proszę o podniesienie 
ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 371/2009
w sprawie   upoważnienia Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu   

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego
(uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 15 to jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 
nabycia od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie praw majątkowych – użytkowania 
wieczystego  nieruchomości  oznaczonych  numerami  65/2  i  nr  65/1  położonych  w  obrębie 
ewidencyjnym Gardno wraz  z  przeniesieniem własności  budynków,  budowli  i  urządzeń oraz 
działek nr 10/1 i nr 10/6 położonych w obrębie ewidencyjnym Połchowo. Proszę Komisję o 
opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro –komisję projekt uchwały 
na druku nr 15 zaopiniowały pozytywnie i  jak jestem przy głosie to w § 1 w punkcie 4 pod 
warunkiem otrzymania pozytywnej opinii i przebudowy, zmiany sposobu użytkowania to kolej 
ma zrobić, jeżeli będzie się nadawało to przejmiemy to, bo taka wola jest 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję,  ja  tutaj  mam jeszcze  takie  wątpliwości,  co,  do 
ponieważ  do  nieruchomości  Kolej  ma  prawo  do  użytkowania  wieczystego  natomiast  do 
budynków i budowli, urządzeń jest właścicielem i teraz w § 1 punkt 2 mamy mowę o nabyciu 
działki czy tu nie powinno być nabycie prawa wieczystego działki? 

Pan Mecenas Krzysztof Judek – tutaj jest opisane w ustępie, 1 co to jest to może być w ten 
sposób w ustępie 2

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze, jeszcze mam pytanie do Pani Burmistrz czy Pani 
Burmistrz próbowała negocjować z Koleją możliwość nie odpłatnego nabycia praw wieczystych a 
tylko nabyć za zaległości prawo własności budynku 

Pani Burmistrz - ja nic nie negocjowałam ja nie ma woli przejęcia będę dopiero teraz rozmawiać

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  to można to traktować jako mój wniosek bo skoro my 
mamy nabyć tylko prawo wieczyste czyli ich właścicielem i tak nie będziemy to będziemy musieli 
płacić czynsz do Skarbu Państwa i do Powiatu to może Kolej by nieodpłatnie przekazała. Czy 
jakieś wnioski inne są w tym temacie? Nie ma przechodzimy do głosowania. Kto jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 15 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 372/2009
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w sprawie   wyrażenia woli nabycia od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie   
praw majątkowych – użytkowania wieczystego nieruchomości oznaczonych numerami 

65/2 i nr 65/1 położonych w obrębie ewidencyjnym Gardno wraz z przeniesieniem 
własności budynków, budowli i urządzeń oraz działek nr 10/1 i nr 10/6 położonych w 

obrębie ewidencyjnym Połchowo
(uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny projekt uchwały został wycofany a na jego miejsce 
wszedł nowy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia 
Lokalnej Grupy Rybackiej. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje miały projekty 
uchwały i zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – może wyjaśnię skąd się pojawiła taka propozycja a mianowicie w ostatnich 
dwóch tygodniach Gmina Marianowo skonsolidowała kilkanaście gmin położonych w obrębie 
takich dużych zlewni jak Jezioro Woświn czy Miedwie i krótko mówiąc są pieniądze z tej osi 
rybołówstwo. Wnioski będą składane we wrześniu tego roku jak Państwo może znają z mediów 
ten  dział  rybołówstwo  to  najmniej  pieniędzy  Polska  z  tego  programu  wykorzystała  i  tutaj 
Marszałkowie  dostali  takie  polecenie  od  Premiera,  że  mają  gminy  zainteresować  się  tym 
programem.  W  tym  tygodniu  byłam  na  spotkaniu  w  Marianowie  gdzie  przyjechali  wszyscy 
burmistrzowie  Suchań,  Dobrzany,  Gmina  Stargard  i  był  dyrektor  Wydziału  Rolnictwa  i 
dosłownie  prosił  żeby  te  pieniądze  nie  przepadły,  bo  największe  szanse  mają  Województwo 
Pomorskie i Zachodniopomorskie z uwagi na ilość jezior żebyśmy założyli takie Stowarzyszenie i 
złożyli w październiku wniosek i pieniądze są leżą i żeby je wykorzystać i padła taka decyzja, że 
powołamy  takie  Stowarzyszenie  i  ustaliliśmy,  że  będzie  stała  roczna  składka  1000  zł  i  w 
październiku to Stowarzyszenie ma przygotować wniosek my tylko mamy zgłosić, na co chcemy 
wziąć pieniądze na zagospodarowanie jezior i sierpień przypuszczam ruszą prace, wrzesień tak jak 
w statucie już nie kserowałam statutu,  bo to wyjdzie  książeczka,  ale  ja  na zagospodarowanie 
ścieżek przy jeziorach chodniki we wsiach cała ta infrastruktura na obszary gdzie są jeziora, bo w 
Stowarzyszeniu muszą też być hodowcy z naszego terenu wszedł Pan Czerepaniach to on ma z 
naszego terenu wszystkie jeziora i on będzie w tym i bardzo dobrze, bo pewnie te zasady będzie 
trzeba ustalać gmina i ten, co zarządza i do tego było jeszcze żeby zaangażować koła rybackie. 
Proszę Państw, więc 1000 zł  to żaden wieli  pieniądz a  mogą być korzyści  i  na początku nie 
wiedzieliśmy, że mogą być te fundusze unijne i że dostaniemy, ale teraz jak składamy wnioski i 
kolejne wnioski przechodzą i są pieniądze. Namawiałam radnych na komisji żebyśmy przystąpili i 
może dostaniemy jakieś środki 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, nie wiem czy Pan wojewoda nam nie uchyli tej 
uchwały Pani Burmistrz, bo nie była dołączona do porządku obrad a Pani wnioskowała kiedyś o 
unieważnienie właśnie tak podjętych uchwał

Pani Burmistrz – przecież było to na komisji

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale nie wszyscy radni są członkami komisji

Pani Burmistrz – ale do porządku weszło
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – tak na sesji nadzwyczajnej też weszło do porządku uchwały, 
dobrze odbiegamy od tematu wracamy do druku nr 16.  Pozostali  członkowie  Rady nie mieli 
możliwości zapoznania, ale zobaczymy, co pokaże głosowanie. Kto jest z podjęciem uchwały na 
druku nr 13? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 373/2009
w sprawie   wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy   

Rybackiej
(uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 17 w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  na  czas 
oznaczony  części  nieruchomości  gruntowej  oznaczonej  nr  112/11  położonej  w  obrębie 
ewidencyjnym Połchowo, Gmina Węgorzyno. Proszę o przedstawienie opinii Komisji

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej  p.  Mazuro – komisje  zaopiniowały 
pozytywnie, bo to jest przeznaczone pod jednoroczne uprawy rolne oraz krzewy wieloletnie

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  czy  są  jakieś  uwagi,  pytanie  lub  wnioski?  Nie 
widzę.  Przechodzimy do głosowania i  kto jest  za podjęciem uchwały na druku nr 17 proszę 
podnieść rękę
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 1
Wstrzymało się - 3
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 374/2009
w sprawie   wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu ustnego   

nieograniczonego na czas oznaczony części nieruchomości gruntowej oznaczonej nr 
112/11 położonej w obrębie ewidencyjnym Połchowo, Gmina Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 18 w sprawie 
wyrażenia zgodny na nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa Agencji Nieruchomości Rolnych 
nieruchomości  stanowiącej  działkę  o  nr  163/1  położonej  w  obrębie  ewidencyjnym  Przytoń. 
Proszę Komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej –  dziękuję,  czy  są  jakieś  wnioski?  Nie  widzę.  Kto  jest  za 
podjęciem uchwały na druku nr 18? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 3
Uchwała została podjęta
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Uchwała nr 375/2009
w sprawie   wyrażenia zgodny na nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa Agencji   

Nieruchomości Rolnych nieruchomości stanowiącej działkę o nr 163/1 położonej w 
obrębie ewidencyjnym Przytoń

(uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do druku nr 19 w sprawie wyrażenia zgodny 
na nieodpłatne nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie praw majątkowych – 
użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 78/7 położonej w obr. 
ewidencyjnym Wiewiecko. Proszę komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – w związku z tym, że to 
jest  temat  prostowania  własności  dróg  i  uchwała  jest  zasadna  i  komisje  projekt  uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  czy  są  jakieś  uwagi  lub  wnioski?  Jeśli  nie  to 
przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 19? Kto jest za proszę 
o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 376/2009
w sprawie   wyrażenia zgodny na nieodpłatne nabycie od Polskich Kolei Państwowych   

S.A. w Warszawie praw majątkowych – użytkowania wieczystego nieruchomości 
gruntowej oznaczonej numerem 78/7 położonej w obr. ewidencyjnym Wiewiecko

(uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny druk nr 20 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
służebnością gruntową działek gminnych oznaczonych numerami 251/97 i 1238/20 położonych 
w obrębie nr 1 miasta Węgorzyno. Proszę komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie, miały pytania, ale zostały one wyjaśnione na komisji i projekt został 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy są jakieś uwagi lub wnioski? Ja bym tu w tym 
momencie zawnioskowała do Pani Burmistrz, aby podobną sprawę z ustanowienia służebności 
gruntowej dla działki tutaj na ulicy Kościuszki żeby powrócić do tematu i przygotować projekt 
uchwały, bo ten temat nie został rozwiązany przez niepodjęcie stosowanej uchwały i tym samym 
utrudniamy naszym mieszkańcom nabycie działki,  którą i  tak użytkują od bardzo dawna Pani 
Kierownik Wydziału Nieruchomości na pewno jest zorientowana, bo ja już w tej sprawie pismo 
składałam  a  wracając  do  tematu,  jeśli  nie  ma  więcej  uwag  ani  wniosków  przechodzimy  do 
głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 20? Kto jest za proszę o podniesienie 
ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Uchwała została podjęta
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Uchwała nr 377/2009
w sprawie   wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową działek gminnych   

oznaczonych numerami 251/97 i 1238/20 położonych w obrębie nr 1 miasta Węgorzyno
(uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny projekt uchwały jest na druku nr 21 w sprawie 
zmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008 z dnia 03 lipca 2008 r. w 
sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Węgorzyno. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – ten projekt uchwały 
komisja zaopiniowała pozytywnie, ponieważ to jest sprawa techniczna

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam pytanie sprzedane zostały tylko te, o których jest 
mowa w punkcie 1 tak żeby wykreślić, bo zostały sprzedane natomiast, jeśli chodzi o punkt 2 z § 
1 to mam rozumieć, że też socjalne sprzedaliśmy?

Pani Burmistrz – nie, pisze wyraźnie celem sprzedaży wniosek o wykup 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to jest właśnie ten punkt, do którego wcześniej 
nawiązywałam, że mamy lokale socjalne i na wniosek najemcy sprzedajemy wyzbywamy się 
mieszkań socjalnych a później marudzimy, że płacimy odszkodowania, bo sprzedajemy 
mieszkania socjalne, ale ja jeszcze, bo uzbiera się trochę uwag do tego projektu uchwały w 
punkcie 2 w § 1 jest mowa o tabeli, że w tabeli nr 2 do programu skreśla się punkt 13 z całym 
szacunkiem tabela nr 2 kończy się na liczbie porządkowej 6 nie ma w ogóle punktu 13 ja 
domniemam chodzi o załącznik, ale nie aj jestem autorem projektu i nie wiem czy to jest 
pomyłka czy celowy manewr 

Pani Burmistrz – nie wiem Pani Przewodnicząca, jaką Pani ma uchwałę, bo przecież ona była 
wielokrotnie kserowana, bo mieliśmy chyba 5 czy 6 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – tak wiemy, że Pan Bot nie był poprawnie przygotowany do 
przyjęcia uchwały

Pani Burmistrz – ale może bez złośliwości, bo rozmawiamy merytorycznie i ja nie wiem do 
której uchwały Pani porównywała teraz nie mogę określić czy jest błąd bo bym musiała wziąć 
regulamin i sprawdzić

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Burmistrz ja się do sesji przygotowuje uważam, że 
dosyć solidnie i brałam uchwałę, która jest zamieszczona na stronach urzędowych na BIP 
uchwałą, którą dzisiaj omawiamy została poprawiona jest przytoczony numer XXI/184/2008 z 3 
lipca 2008 roku i tą uchwałę wzięłam do rozpatrzenia i porównania, czyli obowiązująca, na którą 
się dzisiaj powołujemy a w niej jest tabela nr 2 która kończy się na liczbie porządkowej 6 a punkt 
13 jest owszem w załączniku ale czy to ma być załącznik to powinien się sporządzający projekt 
wypowiedzieć ale ja nie będę przyjmować baboli i nie chcę żeby radni przyjmowali jakieś bzdury 

Pani Burmistrz – ja może wyjaśnię lokal socjalny Wiewiecko tam kiedyś mieszkała Pani Flisowa 
i ta Pani zamieniła sobie mieszkanie na teren miasta i nie wiem, w którym tam roku dostał to 
mieszkanie Pan Jatkieło tam są tylko cztery ściany dach i jeszcze cud, że ten budynek przy jakieś 
wichurze się nie rozpadł. Ten Jatkieło wyremontował ten budynek doprowadził go do takiego 
stanu, że teraz jakby miał być stamtąd wyprowadzony do jakiegoś innego lokalu a nie ma powodu 
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żeby go wyprowadzać to gmina musiałaby mu zwrócić z poniesione koszty. Nie ma sensu żeby 
lokal, który on wyremontował i podniósł jego standard żeby figurował u nas, jako lokal socjalny 
tym bardziej jeżeli on to wyremontował a teraz chce kupić to jest to sens żeby go zdjąć z bazy, bo 
nigdy tego lokalu nie odzyskamy bo on tam włożył takie pieniądze to należy mu sprzedać bo 
poniósł koszty remontu to jest chyba logiczne 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  Panie Mecenasie czy gmina może sprzedawać lokale 
socjalne? To jest przeniesienie z możliwością późniejszego sprzedania 

Pan Mecenas Krzysztof Judek – generalnie mieszkań socjalnych się nie sprzedaje dopóki nie 
wyłączy się go z funkcji lokalu socjalnego 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale musiałby być podniesiony standard i opinia biegłego, że 
spełnia warunki

Pan Mecenas Krzysztof Judek – zgodnie z przepisami o nieruchomościach trzeba przenieść go 
z wyłączonego zasobu lokali socjalnych do normalnego zasobu

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy możemy wyjaśnić teraz zapis w punkcie drugim czy 
mamy podejmować tak bez wyjaśnień

Pani Burmistrz – tak wprowadzę tutaj zmianę, bo faktycznie jest tutaj błąd powinno być w 
załączniku nr 2

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to jest Pani autopoprawka tak?

Pani Burmistrz – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za podjęciem uchwały po autopoprawce? Kto jest 
za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 1
Wstrzymało się - 3
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 378/2009
w sprawie   zmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008  z dnia 03   

lipca 2008 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do druku nr 22 w sprawie przyjęcia wniosku 
radnego członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie. Czy ktoś ma jakieś wnioski 
lub uwagi? Proszę radny Hlib

Radny Hlib – ja mam tylko jedno pytanie czy radny posiada moc wprowadzania uchwał pod 
warunkiem, że uzyska 5 podpisów po projektem uchwały 

Pani Sekretarz – klub radnych wymaga 5 podpisów a radny może sam 

Radny Hlib – dobrze dziękuję
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam tylko pytanie czy to prawda, że w trakcie badania 
sprzedaży tej działki w obrębie Ginawa Sąd się wypowiadał na ten temat nie przyznając racji bytu 
zarzutom Pani Burmistrz

Pani  Burmistrz –  sprawę  badała  Agencja  Bezpieczeństwa  Wewnętrznego  i  postanowili  o 
umorzeniu postępowania zaskarżyłam do Sądu Rejonowego w Łobzie Sąd Rejonowy w Łobzie 
podtrzymała postanowienie ABW o umorzeniu 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czyli  można powiedzieć, że dwa organy się na ten temat 
wypowiadały ABW i Sąd. Czy są jakieś wnioski lub uwagi? Proszę

Wiceprzewodniczący  Rady Powiatu p.  Drozdowski –  ja  powiem teraz  w tej  chwili,  jako 
mieszkaniec ja jestem totalnie zdziwiony. Miesiąc temu był tutaj Pan Brodziński, jako mieszkaniec 
wypowiadał się i to, co dzisiaj padło ani ABW ani Prokuratura gdzie dzisiejszy Wicestarosta a 
ówczesny Wiceburmistrz, który był w sprawie podejrzany albo podejrzewany, bo tutaj są takie 
pojęcia w sądownictwie lub w prokuraturze nie znaleziono dowodu żadnego i Prokuratura wedle 
słów Pana Brodzińskiego w ogóle nie przystąpiła nie umorzyła, bo nie miała żadnego dowodu, 
więc ja się dziwie oczywiście Pan radny ma prawo takie wystąpić do Najwyższej Izby Kontroli, ale 
proszę  Państwa  to  wygląda  w  ten  sposób,  jeżeli  ABW,  Prokuratura  mając  dużo  czasu  nie 
przedstawiła żadnych dowodów to tym bardziej Najwyższa Izba Kontroli  nawet, jeśli  się tym 
zajmie  to  będzie  strata  czasu  i  Prokuratura  to  umorzy,  ale  ja  wiem,  że  będą  odwołania,  ale 
chciałem powiedzieć coś innego. Proszę Państwa, jako mieszkaniec jestem zbulwersowany, bo 
Pani  Burmistrz  miała  prawo wystąpi  ć  do  ABW do  Prokuratury,  bo  chciała  zrobić  z  Pana 
Brodzińskiego zrobić aferzystę, który naruszyłby prawo, jeśli były jakieś tam znamiona to zgodzę 
się z tym, że trzeba było wystąpić żeby organy powiedziały tak albo nie, ale mnie bardzo dziwi to 
Pani  Burmistrz,  że  jeszcze  przed  wysłaniem  odpowiedni  reportaż  ukazał  się  w  Kronice 
Szczecińskiej gdzie już w trakcie tego reportażu, który był wyemitowany na całe Województwo 
Zachodniopomorskie  zrobiono już,  że  Pan Brodziński  jest  przestępca aferzystą  i  uważam, że 
kolejność  powinna być odwrotna najpierw odpowiednie  organa ścigania,  które są po to żeby 
wyjaśnić  tą  sprawę,  ale  potem telewizja  i  co  się  okazało  wyrok  jest  uniewinniający  dla  Pana 
Brodzińskiego, z czego się bardzo cieszę nawet jakby był ktoś inny to również bym się cieszył 
chodzi o człowieka natomiast te błoto zostało i proszę mi powiedzieć na całe Województwo 
Zachodniopomorskie  ci,  co  obejrzeli  większość  powie  tak  nie  wie  nie  przychodzi  na  sesje 
przecież ma prawo powie w ten sposób na pewno coś w tym było był podejrzany i teraz ja bym 
chciał  zaprosić  telewizję  szczecińską  teraz  żeby był  ciąg  dalszy  tego reportażu żeby telewizja 
pojechała do ABW do Prokuratury do Pani Burmistrz do Pana radnego również i  tak by to 
wyglądało, ale nie można skazać niszczyć człowieka przed wyrokiem odpowiednich sądów. Pan 
radny ma prawo może Pan wystąpić tylko liczę na powagę na Pana odpowiedzialność i Pana duże 
doświadczenia Panie radny Wolter, dziękuję bardzo.
Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę radny Wolter 

Radny Wolter – cieszy mnie to, że Pan radny powiatowy się wypowiedział i zaprosi telewizję..ja 
z miłą chęcią się ustosunkuje do tych zarzutów, bo ja na podstawie dokumentów i mówię do 
Pana  radnego  powiatowego  Pana  Drozdowskiego  swoja  opinię  wyraziłem  na  podstawie 
dokumentów,  które  przedstawiłem tylko  częściowo  w  swoim zdaniu  odrębnym.  To  co  była 
opinia napisana przez Komisję Rewizyjną to tych dokumentów w ogóle nie było a Pan chyba źle 
czyta nie wiem dlaczego

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Drozdowski – umiem czytać Panie radny
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Radny  Wolter –  to  zapraszam  na  jeszcze  jedno  spotkanie  do  tych  dokumentów  żeby  się 
wypowiedzieć i te dokumenty przedstawione były tylko niektóre dokumenty żeby to uzupełnić to 
przypomnę  Panu  te  dwa  pisma,  które  były  podpisane  przez  Pana  Wojewodę  i  przez  Pana 
Brodzińskiego,  co  to  wtedy  znaczyło,  bo  ta  działka  została  sprzedana,  jako  działka  rolna, 
pomimo, że zostało to już wyznaczone pod żwir  pod kopalnie  proszę bardzo za 200 tys.  zł 
sprzedać, kiedy wychodziło po 3 500 zł, jako rolną w 2006 a żwirki poszły za 30 ha po 150 tys. 
proszę bardzo liczyć Pan umie jest Pan ekonomistą 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – chwileczkę, bo odbiegamy od tematu

Radny  Wolter –  proszę  bardzo  telewizja  przyjedzie  zaproszona  przez  Pana  radnego 
Drozdowskiego 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Drozdowski – Pana Panie radny, bo Pan występował 
w reportażu 

Radny Wolter – proszę bardzo zrobimy to 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Panie radny mam do Pana jeszcze jedno pytanie czy Pan 
radny zataił te dokumenty przed organami ABW i przed Sądem i Prokuraturą

Radny Wolter – jakie, jakie 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  te,  na  które  się  Pan powołuje,  że  są  jakieś  inne,  które 
Komisja nie ma 

Radny  Wolter –  jeżeli  się  nie  chciało  ABW  do  tego  ustosunkować  proszę  bardzo  proszę 
przeczytać co napisało ABW jeżeli działka została sprzedana 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ale  ja  się  pytam  konkretnie  czy  ABW  widziało  te 
dokumenty?

Radny Wolter – proszę spytać ABW czy widziało 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a jak się Pan stał w posiadaniu tych dokumentów?

Radny Wolter – a normalnie przedstawiłem wszystko na Komisji Rewizyjnej

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ale  Komisja  nie  miała  tych  dokumentów  sam  Pan 
powiedział

Radny Wolter – o czym wy mówicie Państwo  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to ja się pytam Pana 

Radny Wolter – wtedy, kiedy była przedstawiona i byli zaproszeni jeszcze wtedy Pan Brodziński, 
co w ogóle nie był to były te dokumenty przedstawione na Komisji Rewizyjnej proszę zobaczyć 
protokół a nie gadać takich rzeczy

Przewodnicząca Rady Miejskiej –Pan mówił, że nie było tych dokumentów 
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Radny Wolter – jak nie było proszę sobie przejrzeć dokumenty i wtedy będziemy rozmawiali

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –dobrze,  czyli  były  i  ABW  też  na  podstawie  niech 
wnioskowało 

Radny Wolter – można zrobić otwartą dyskusje na temat tych dokumentów proszę bardzo

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to już będzie po musztardzie ja przegłosujemy 

Radny Wolter – oczywiście

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – jako członek komisji  z tego, że nie ma Halinki powiem tylko tyle Panie 
Wolter z całym szacunkiem dokumenty były ale te dokumenty się pojawiały i ginęły po pierwsze 
Komisja Rewizyjna badając to miała wszystkie dokumenty te które zostały przekazane do ABW 
przez  trzy  razy  komisja  się  nie  odbyła  ponieważ  Pani  Burmistrz  było  takie  tłumaczenie 
dokumenty są kserowane do ABW były nam nie przekazywane na komisje bo były kserowane 
mamy domniemywać, że te same dokumenty były kserowane do ABW i te same były kierowane 
na komisję dobrze Pan wie i to było w czasie kiedy byli zaproszeni goście, że na komisji pojawiły 
się  dokumenty,  o  których Pan już wiedział  a  my,  jako dwie  osoby z Komisji  Rewizyjnej  nie 
wiedzieliśmy pojawiły się dokumenty był Pan zdziwiony, ale twierdził Pan, że były stanowiskiem 
na to, że ich nie było, było chociażby to, że te dokumenty nie były numerowane tylko wsadzone 
były do teczki coś, o czym Pan już wiedział i mówił natomiast my tych dokumentów żeśmy nie 
mieli  cała  opinia  nasza  również  opiera  się  na  dokumentach,  które  były  zawarte  w tej  teczce 
dotyczącej sprzedaży tej działki my, jako dwie z komisji, bo Pan może miał inne swoją opinię 
zawarłyśmy  na  podstawie  dokumentów,  które  są  w  tej  teczce  i  teraz  to  co  powiedziała 
Przewodnicząca jeden organ drugi wypowiedział  się na ten temat to nie rozumiem momentu 
grzebania bo do dnia dzisiejszego zostało to sprzedane za 3 mln ktoś to kupił? Więc jeżeli ja 
sobie wysuwam sprzedaż działki, bo domniemywam, że cos tam mam za pół miliona i ktoś powie 
i puści to w aferę to jest super także proszę nie przekazywać informacji które są nie prawdziwe a 
to, że Pan ma dostęp do innych dokumentów to super ma Pan takie układy my takich układów 
nie mamy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, radny Hlib proszę

Radny Hlib – Szanowni Państwo temat działki 88/4 na tej Sali był poruszany nie dziesiątki a 
może i  setki  razy.  Radni zapewne znają  temat od podszewki  i  to nie raz nie dwa a dyskusja 
przechodzi  w  pyskówkę,  dlatego  stawiam  wniosek  formalny  o  zakończenie  dyskusji  w  tym 
punkcie głosujmy i idźmy dalej 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy jest zdanie odrębne do wniosku radnego? Nie widzę. 
Kto jest za przyjęciem wniosku o zakończenie dyskusji proszę o podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy  do  głosowania.  Kto  jest  za  przyjęciem 
uchwały  w sprawie  przyjęcia  wniosku radnego członka Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w 
Węgorzynie kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 4
Przeciw - 5
Wstrzymało się - 3
Uchwała nie została podjęta

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 23 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Brzeźniak. Proszę Komisje o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –  to  jest  duży  blok 
głosowania  Planów Odnowy  Miejscowości  tak  po  kolei  to  jest  17  uchwał.  Komisje  projekt 
uchwały zaopiniowały pozytywnie. W tych prawie wszystkich to jest zmiana słowa z przyjęcia na 
zatwierdzam wprowadzono dodatkowe i wszystkie sprowadzają się do tego, że mimo to, że te 
plan mięliśmy,  ale w 4 mamy kontenerowe świetlice z wyposażeniem, ale pewnie jeszcze z 8 
świetlic kontenerowych zakupimy

Przewodnicząca Rady Miejskiej – mam pytanie czy te wnioski, które mamy teraz przyjąć do 
tych planów odnowy już przeszły przez spotkania w terenie i została podjęta uchwała 

Pani Sekretarz – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeszcze  mam pytanie  do Pana sołtys  z  Gardna,  bo Pan 
sołtys miał nawet na piśmie, że taka świetlica kontenerowa zostanie zakupiona a czy w POM 
została ona ujęta, bo tutaj nie widzę

Sołtys Gardna – nie w tym roku Pani Przewodnicząca

Przewodnicząca Rady Miejskiej –ale jest to tylko tyle chciałam wiedzieć dziękuję. Czy są jakieś 
wnioski do druku nr 23? Nie ma. Głosujemy, kto jest za przyjęciem a jeszcze mała formalna 
poprawka bo jest mowa o urządzeniach które maja spełniać wszystkie wymogi bezpieczeństwa 
czyli urządzenia a nie urządzenie tak?

Pani Sekretarz – urządzenia

Radny Kołodyński wyszedł z sali obrad
Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę autopoprawką to przyjąć i wszędzie poprawić. Kto 
jest za podjęciem uchwały na druku nr 23? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 379/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Brzeźniak  

(uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny druk nr 24 dotyczy POM Chwarstno. Czy są jakieś 
wnioski? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem druku nr 24? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
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Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 380/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Chwarstno  
(uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny druk nr 25 w sprawie POM Cieszyno. Czy są jakieś 
wnioski? Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 25 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 381/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Cieszyno  

(uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 26 POM Gardno. Nie ma wniosków. Kto jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 26 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 382/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Gardno  

(uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu)
Radny Kołodyński wrócił na salę obrad
Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 27 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Kraśnik. Czy są jakieś wnioski? Nie widzę, przechodzimy do głosowania, kto jest za podjęciem 
uchwały na druku nr 27 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 383/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Kraśnik  

(uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej –druk nr 28 zmiany Planu Odnowy Miejscowości Lesięcin 
(Kąkolewice). Czy są uwagi? Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 28 proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 384/2009
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w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Lesięcin (Kąkolewice)  
(uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 29 zmiany Planu Odnowy Miejscowości Mielno. 
Czy są jakieś wnioski lub uwagi? Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 29 proszę 
o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 385/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Mielno  

(uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – projekt druku nr 30 to kolejny projekt uchwały w sprawie 
zmiany Planu Odnowy Miejscowości Mieszewo. Czy są jakieś uwagi? Nie widzę. Kto jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 30 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 386/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Mieszewo  

(uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 31 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Połchowo. Czy są jakieś wnioski? Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 31 
proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 387/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Połchowo  

(uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 32 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Przytoń (Gościsław, Sulice, Rogówko). Czy są jakieś wnioski? Nie widzę. Kto jest za podjęciem 
uchwały na druku nr 32 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 388/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Przytoń (Gościsław, Sulice, Rogówko)  

(uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej –  druk nr 33 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Runowo Pomorskie. Czy są jakieś wnioski? Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały na druku 
nr 33 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
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Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 389/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Runowo Pomorskie  

(uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej –  nr 34 POM Trzebawie czy są jakieś wnioski? Nie widzę. 
Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 34 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 390/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Trzebawie   
(uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –druk nr 35 zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Węgorzynko Małe (Węgorzynko Nowe, Węgorzynko Stare) czy są jakieś wnioski? Nie widzę. Kto 
jest za podjęciem uchwały na druku nr 35 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 391/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzynko Małe (Węgorzynko Nowe,   

Węgorzynko Stare)
(uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –druk nr 36 zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno. 
Czy są jakieś uwagi? Proszę radny Mazuro 

Radny Mazuro – chcę podkreślić dla sołtysów z terenu, że mamy jedna więcej bo realizacja 
Planu odnowy Przyczyni się do wyeksponowania tzw. centrum wsi cały czas mówiłem, że to 
trochę większa wieś ale przynajmniej jesteśmy razem w tym duchu
Pani Sekretarz – ale tak ma być 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –tak ma być, bo takie jest nazewnictwo. Głosujemy, kto jest 
za przyjęciem druku nr 36 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 392/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno  
(uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –druk nr 37 zmiany Planu Odnowy Miejscowości Wiewiecko 
(Ginawa, Łobzówek) są jakieś wnioski? Nie widzę, kto jest za przyjęciem druku nr 37 proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
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Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 393/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Wiewiecko (Ginawa, Łobzówek)  

(uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 38 dotyczy POM Winniki. Czy są jakieś wnioski lub 
uwagi? Nie widzę, kto jest za przyjęciem druku nr 38 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 394/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Winniki  

(uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 39 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Zwierzynek. Czy są jakieś uwagi? Proszę Panie sołtysie

Sołtys Winnik – ja chciałem zapytać na zakończenie, o co tak w ogóle chodzi, bo głosujecie ja 
chciałem zapytać o całość

Przewodnicząca Rady Miejskiej – uchybienia formalne do wniosku unijnego 

Sołtys Winnik – chciałem tylko żeby Pani Marta na zakończenie wytłumaczyła wszystkim, o co 
chodzi 

Pani Sekretarz – to może ja tak króciutko do naszego wniosku na nasze 23 place zabaw osoba 
oceniająca nasz wniosek pod względem formalnym zauważyła pewne nieścisłości w naszych 
planach niektóre plany są to te, które były podejmowane w marcu ubiegłego roku i te pierwsze 
uchwały to mieliśmy podjęte uchwały w sprawie przyjęcia planów odnowy i uznali to za błędne i 
faktycznie później się okazało, że Rada zatwierdza a przyjmuje zebranie wiejskie i ta zmiana 
zatwierdza przyjmuje dotyczy tych 6 planów odnowy a w przypadku 8 kolejnych planów zwrócili 
uwagę na to, że wprowadziliśmy nowe zadania pod nazwa urządzenie placów zabaw na sesji 
lutowej, że nie było szczegółowego opisu w przypadku 8 planów, na czym polega urządzenie 
placów zabaw, czyli to, co będzie i co się dzięki temu uzyska, ale nie zwrócili uwagi na planu 
odnowy Lesięcina, Brzeźniaka, Runowa Pomorskiego i Zwierzynka na pozostałe i my z Panią 
Burmistrz stwierdziliśmy, że w drugiej ocenie będą ponownie analizować i wyjdą błędy w tych 
czterech miejscowościach to z jednym hurtem robimy też zmiany w tych czterech placach zabaw 
chodzi o uszczegółowienie, co będzie robione w tych placach zabaw w tych miejscowościach 
gdzie nie było uszczegółowienia to tam było prawidłowo  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – chcemy przegłosowania ostatni z POM Zwierzynek kto jest 
z podjęciem uchwały na druku nr 39 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 395/2009
w sprawie   zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zwierzynek  
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(uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej –przechodzimy do druku nr 40 w sprawie nadania tytułu 
Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisja Oświatowa 
zaopiniował pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, czy są jakieś wnioski lub uwagi? Tylko się cieszyć 
bo w takim tempie to zwykłych mieszkańców nam zabraknie. Kto jest za podjęciem uchwały na 
druku nr 40 w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno Panu Józefowi 
Stasiakowi? Kto jest za poroszę o podniesienie reki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 396/2009
w sprawie   nadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno  

(uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 41 również w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla 
Gminy i Miasta Węgorzyna dla Pana Stanisława Pawłowskiego. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisja Oświatowa 
zaopiniował pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie ma wniosków i uwag? Nie widzę, kto jest za podjęciem 
uchwały na druku nr 41 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 397/2009
w sprawie   nadania tytułu Zasłużony dla Gminy i Miasta Węgorzyno  

(uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – wyczerpaliśmy projekty uchwał i ogłaszam przerwę 15 
minutową

- 15 minut przerwy – 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  jesteśmy przy  punkcie  piątym odpowiedzi  na  wnioski  i 
zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. Proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – odpowiedź na interpelacje Pani radnej Kamińskiej w sprawie zakres prac i 
koszt boiska w Runowie to będzie odpowiedź na piśmie. Kopernika 11 remont dachu to już 
wyjaśniałam wielokrotnie, bo były już interpelacje w tej sprawie. Kopernika 11 był ujęty w planie 
remontów na rok 2008, ale nie został wykonany, ponieważ bo według kosztorysu remont dachu 
wyniósłby 80 tys. i takich pieniędzy na remonty nie było planowane Pan Leszek chyba w planie 
remontów planował 20 tys.- 25 tys. dobrze, że tego dachu w ubiegłym roku nie zrobiliśmy po 
zaleceniu,  ekspertyzie  jest  wykonanie  we  wszystkich  lokalach  wentylacji,  więc  muszą  być 
wentylacje doprowadzone przez dach, więc teraz robiąc dach można wykonać wentylację a brak 
wentylacji to jest, że lokale wilgotnieją i są zagrzybione
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Radna Kamińska – to znaczy, że te 17 tys. nie było włożone w ogóle w dach tak? Ono poszło 
do nadwyżki czy gdzie poszło?

Pani Burmistrz – poszły na inne remonty

Radna Kamińska – i była na to zgoda, przyzwolenie na remont na Kościuszki

Sołtys Winnik – ale to uległo przedawnieniu 

Radna Kamińska –  nie, nie uległo

Pani  Burmistrz – przyjmowała Pani  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu za 2008 i  tam jest 
załącznik remonty budynków za ubiegły rok i całe 90 tys. w ubiegłym roku na remonty lokali i 
zawiera w punktach, co gdzie, na jakim budynku lokalu wykonano, więc Pan Leszek powiedział, 
co mam robić tylko dach czy wszystkie 

Radna Kamińska – tak wszystko się zgadza tylko, jeżeli zapisujemy przy jakimś punkcie, że to 
jest konkretnie na tą rzecz to tej rzeczy nie ruszamy tak Pani Skarbnik tak jest? Jeżeli jest zapis, że 
te 17 tys. konkretnie idzie na dach to na nic innego nie może pójść

Pani Skarbnik – ale ja sobie nie przypominam żeby tak było zapisane

Pani Burmistrz –  podłączenie wody do Pana Białka tutaj już między czasie smsowałam to 
prezesa Tomkowa co jest z Panem Białkiem i Pan prezes odpisał mi, że nie jest jeszcze wykonane 
już byli  chyba dwa razy na gruncie były przepychanki kto i gdzie ma być ulokowana studnia 
wodomierzowa, dzisiaj poleciłem sposób wykonania wiem, że jest tam dwóch właścicieli

Pan Białek – nie jest jeden właściciel jestem ja 

Pani Burmistrz –  Pana Kośmickiego nie możemy odciąć od wody 

Pan Białek – nie Pan Kośmicki nie jest żadnym właścicielem 

Pani Burmistrz –  ale jest na tym przyłączu co do Pana idzie woda 

Pan Białek – ale nie na moim przyłączu na jednej nitce i to się ciągnie od maja i dzisiaj byli i 
chcieli zrobić tam gdzie ja się nie zgadzam na starej rurze jest na mojej działce a idzie do sąsiada a 
u mnie chcą cały odcinek wymienić a do sąsiada zostawić na starej rurze. Zostawią starą rurę i już 
trzy razy była awaria usuwana i za każdym razem, kiedy rura pęknie 

Pani Burmistrz – jest regulamin przyłączeń wodo ciągowych, który jest przyjęty uchwałą Rady 
Miejskiej, sprawdzimy, dzisiaj byli tak jak Pan mówił Pan się nie zgodził pojechali teraz muszą 
znaleźć inne rozwiązanie. 

Pan Białek – ile jeszcze będę czekał z dziurą w kuchni

Pani Burmistrz – a ile czasu ma Pan to przyłącze dzikie nie legalne bo Pan ma tam gdzieś na 
strychu nie widomo gdzie  

Pan Białek – Pani Burmistrz a czyja to jest wina, że ja mam przyłącze na strychu
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Pani Burmistrz – a kto Panu zrobił?

Pan Białek – kto wodociągi

Pani Burmistrz – ale kto PGR czy Wodociągi Goleniów?

Pan Białek – a mnie to nie interesuje, jeżeli ktoś podpisuje umowę a później ją wycofuje

Pani Burmistrz – to trzeba teraz to zrobić i na pewno PUWiS zrobi 

Pan Białek – tak PUWiS zrobi tylko, kiedy, bo ja chce wiedzieć ile konkretnie ile jeszcze będę 
czekał ile tydzień, dwa proszę powiedzieć przy radnych przy wszystkich 

Pani Burmistrz – ja nie określę terminu, bo od realizacji jest operator i prezes odpowiedział, że 
dzisiaj  byli  nie  załatwili  są  nieporozumienia  w sprawie  ustawienia  studzienki  wodomierzowej 
znaczy się, że załatwiają sprawę 

Pan  Białek –  muszą  zrobić  tak  jak  Pani  powiedziała  w  rozmowie  ze  mną  byłem  u  Pani 
Burmistrz byłem, Pani obiecała

Pani Burmistrz – Pan jest  właścicielem nieruchomości  i  Pan,  jako właściciel  nieruchomości 
musi sobie to uzgodnić z PUWiS, PUWiS nie działa poza prawem tylko zgodnie z regulaminem 
Rady Miejskiej przyłączy 

Pan Białek – i ja też będę działał zgodnie z prawem i rozłączam sąsiada, ale właścicielem jest 
Pani

Pani Burmistrz – nie proszę Pana ja nie jestem właścicielem 

Pan Białek – przepraszam bardzo, kto jest właścicielem rur?

Pani Burmistrz – w drodze wszystkie przyłącza sieć w drodze są własnością gminy, 
wydzierżawioną przekazaną w eksploatację dla PUWiS

Pan Białek – mi nie chodzi o dzierżawę mi chodzi o właściciela 

Pani Burmistrz – ale właściciel nie wykonuje tego jako gmina tylko wykonuje operator ponieważ 
ani urzędnik nie pójdzie z kluczem i  kombinerkami i nie  będzie Panu zakładał przyłącza ani 
Burmistrz tylko jest do tego uprawniona firma która ma koncesję 

Pan Białek – tak tylko, że ta firma robi wszystko żeby było jak najtańszym kosztem, zrobić tak 
jak firmie pasuje a nie żeby było dobrze

Pani Burmistrz – jak Pan jest niezadowolony to niech Pan napisze skargę na PUWiS ale będzie 
wiadomo co oni chcą zrobić, nie powiem Panu jak bo nie doszli  do porozumienia w sprawie 
studzienki wodomierzowej 
Pan Białek – Pani nie rozumie jednej rzeczy, że ja nie mogę nic zrobić na własnej posesji. Nie 
mogę nic  ruszyć  przed  wodomierzem,  bo jak  ruszę  to będę  ukarany sądownie  tak wynika  z 
umowy, którą mam zawartą a ja chcę zrobić tak żeby było zgodnie z literą prawa 
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Pani Burmistrz – proszę Pana na pewno PUWiS określi sposób załatwienia wyprostowania u 
Pana tego przyłącza. Na pewno, bo ja dzisiaj Panu nie odpowiem, bo jest od tego operator, na 
pewno prezes Tomków będzie się z Panem kontaktował. Jeżeli byli dzisiaj to za kilka dni znowu 
do Pana przyjadą sprawa jest w toku

Pan Białek – tak kilka dni i kilka dni i lato minie a człowiek ma dziurę w domu i nic nie może 
zrobić, bo tak są podpisane umowy jak był Goleniów nie było żadnego problemu. Jeden telefon i 
już na drugi dzień są a 1 maja to 26 maja przyjechali dopiero z PUWiSu elegancka firma, super, 
super umowy są podpisywane. Wie Pan, jaka była rozmowa 20 się śmiał, że ja mam wodomierz 
na górze nie uwierzył, to nie możliwe jak przyjechał do mnie na posesję to, kto taka umowę 
podpisał a to moja wina, że taka umowę podpisał. Mówię do niego jak Pan podpisuje umowy w 
ciemno to się niech Pan nie dziwi. Upierał się ten facet ten prezes, że mi zrobi studzienkę na 
granicy działki nie może myć inaczej niż na nieruchomości a teraz nie chce mi zrobić, bo wynikł 
problem, że jest sąsiad podłączony na nitce i 100 m muszą nowego przyłącza zrobić to jest inny 
problem

Pani Burmistrz – i widzi Pan jest problem i nie można tego zmienić w ciągu jednego dnia 

Pan Białek – można gdyby była ich inicjatywa to można, bo oni chcą po tanich kosztach

Pani Burmistrz –  nie wiem jakim kosztem oni maja regulamin przyłączy i na pewno stosują się 
do tego dlatego zobaczymy co zaproponują. Co w sprawie ratowników tak rozmawialiśmy z tymi 
osobami,  którzy  byli  ratownikami,  którzy  maja  uprawnienia  i  nikt  nie  jest  zainteresowany  i 
będziemy musieli wystawić tabliczki, że plaże mamy niestrzeżone. Koszenie poboczy odbywa się 
cały czas. Pan radny Wilk malowanie pasów na ulicy Kolejowej tu wyjaśnimy z Panem Makarskim 
bo on ma drogę Kolejową w umowie i on uzgadniał te pasy. Pan radny Kołodyński okienko 
radnych proszę Państwa to okienko radnych wymyśliłam sobie na własne utrapienie, Pani Ania 
już mi wprowadziła wszystkie odpowiedzi dla radnych z sesji i ja po prostu nie mam czasu tego z 
czytać a nie wydrukuje i nie puszczę do radnych jak nie będzie sprawdzone a nie miałam czasu 
ostatnio. Ja jestem ciekawa czy Pan tak zabiegał o odpowiedzi na interpelacje w tamtej kadencji 
na pewno Pan nie sprawdzał czy jest odpowiedź czy nie 

Radny Kołodyński – a czego Pani jest teraz złośliwa 

Pani Burmistrz –  jestem tak samo złośliwa jak Pan a w tej chwili cały czas Pan przypomina o 
swoich interpelacjach powiem Panu, że poziom Pana interpelacji  jest tak niski,  że lepiej  żeby 
mieszkańcy ich nie czytali 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani burmistrz to nie na miejscu taka, brzydko

Pani Burmistrz –  Pana interpelacja w sprawie fałszu, to właśnie niech Pan się zastanowi jakie 
Pan interpelacje zadaje bo w statucie pisze wyraźnie co to jest interpelacja 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  Pani  burmistrz  dosyć  proszę  wrócić  do  tematu  i 
odpowiadać na interpelacje

Pani Burmistrz –  właśnie odpowiadam na interpelacje w sprawie wpisu na stronie internetowej. 
Radny składa interpelację oraz wnioski

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Burmistrz to nie jest tematem odpowiedzi, radny nie 
pytał co znaczy interpelacja 
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Pani Burmistrz –  spraw gminnej wspólnoty o zasadniczym charakterze i moje pytanie czy Pana 
interpelacja w sprawie wpisu Daniela na stronie internetowej w sprawie mieszkania czy to jest 
sprawa o zasadniczym charakterze?

Radny Kołodyński – oczywiście

Pani Burmistrz –  nie, nie proszę Pana 

Radny Kołodyński – oczywiście, bo Pani kłamie na stronie 

Pani Burmistrz –  nie zgadzam się z Pana opinią ja nie kłamię ja powiedziałam prawdę, bo co 
dzisiaj Pan był za mieszkaniami

Radna Kamińska – Pani jest przewidująca?

Pani Burmistrz – oczywiście z góry wiedziałam, ale ja propozycję muszę przedkładać, natomiast 
Pan powiedział, że ja fałszuje na stronie a Pan nie głosował za mieszkaniami, czyli ja napisałam 
prawdę i proszę nie mówić, że ja fałszuje 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Burmistrz jakaś kultura

Pani Burmistrz – mieszkańcy tej kadencji właśnie mnie uczą na każdym kroku kultury

Przewodnicząca Rady Miejskiej – będzie Pani odpowiadała?

Pani Burmistrz – właśnie odpowiadam proszę mi nie przeszkadzać. Pan radny Szymko plac 
Jana Pawła jest w wieloletnim planie inwestycyjnym nie znalazł się w budżecie na 2009 rok, bo ja 
tego  placu  Jana  Pawła  nie  będę  planować  na  2010  rok,  bo  daruje  Pan  radny  Szymko,  ale 
ważniejsze mamy zadania w gminie szczególnie na wsi szczególnie łatanie i robienie dróg niż 
robienie sobie w Węgorzynie na którym możemy postawić parę ławek i się spotykać mamy plac 
przy kościele więc plac Jana Pawła uważam, że niech będzie jest zapisane do dwutysięcznego 
któregoś  roku  niech  tak  będzie  może  następna  kadencja  zrobi  ten  plac  ja  nie  widzę  takiej 
potrzeby, bo są ważniejsze rzeczy i nie będę tego planować. Remont drogi to już jest uzgodnione 
Pan Makarski będzie naprawiał. Pani Przewodnicząca uchwała Komisji Rewizyjnej jest w toku 
przygotowywane są dokumenty tym zajmują się pracownicy ja tego nie śledzę. Pan Gałka remont 
będzie  remontowany  mamy  decyzję  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  jest 
poprawienie  schodów do piwnicy,  zamontowanie  wentylacji  w  łazienkach,  bo  najemcy  robią 
sobie  łazienki  z różnych pomieszczeń w swoich mieszkaniach  potem przychodzą  jak  nie  ma 
wentylacji lokal jest zagrzybiony to piszą do Nadzoru Budowlanego a potem Nadzór każe gminie 
robić 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja pytałam o budynek gospodarczy nie o jego lokal

Pani Burmistrz – budynek jest rozebrany i nie wiem co Pan Leszek Romańczyk mi przedstawi 
nie mamy pieniędzy na stawianie nowego budynku gospodarczego, najemcy chyba maja tą cegłę z 
rozbiórki więc czy sami sobie będą stawiać nie wiem ale oni mają tam piwnice także ten budynek 
gospodarczy był  tak dodatkowo wykorzystywany.  Ulica  Strzelecka  tam była bardzo dokładna 
odpowiedź prawie na dwie strony także wyczerpująca 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  tak  z  odpowiedzi  wynikało,  że  jest  to  przyłączenie 
kanalizacji mieszkań lokatorów mieszkających na tej ulicy do kanalizacji deszczowej lub burzowej 
i co dalej jakieś decyzje może Pani wydać a ta odpowiedź nie załatwia sprawy 

Pani Burmistrz – proszę Państwa jak wydam decyzję wszystkim na Strzeleckiej odcięcie się od 
instalacji burzowej to nikt tam nie ma porządnego szamba i wtedy będą ludzie pompować. Takie 
pytania czy takie interpelacje  są na zasadzie wywoływania wielkiego problemu, wiemy, kto ile 
wywozi, bo to już analizowaliśmy ile wody zużytej wszystko wsiąka do gruntu, ale dzisiaj jeden 
czy drugi mieszkaniec na Strzeleckiej dostanie decyzję w trybie dwóch miesięcy odłączyć się od 
kanalizy drenarskiej to on musi wydać kilka tysięcy na nowe szambo a pytanie, po co jak może za 
dwa lata będzie nowa kanalizacja.  Niektórzy radni zadają takie pytania i  co nie wiedzą, że to 
będzie  problem dla  ludzi  a  my  mamy egzekwować  a  wtedy będzie  bardzo źle.  Zaprosiliśmy 
mieszkańców  spiszemy,  kto  przenosił  sobie  ten  rurociąg  drenarski  i  zakupimy  dreny,  żeby 
powiększyć te dreny i nikogo na razie nie ma Pani Mazuro mówiła, że nie było nikogo będziemy 
jeszcze raz rozmawiać z mieszkańcami, bo to są wszyscy właściciele posesji 

Radna Kamińska – Pani Burmistrz z całym szacunkiem byłam u Pani Zosi przedstawiałam 
propozycję od mieszkańców

Zastępca Burmistrz p. Makarec – tak, ale nic nie wpłynęło do Urzędu 

Pani Burmistrz –  Pani Mazuro czeka na jakieś podania, że każdy napisze, że chce wymienić 
sobie, bo my musimy wiedzieć ile tych rur zakupić

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  Pani Burmistrz skoro była przedstawiciela tych osób tych 
właścicieli swoim przyjściem wyraziła zgodę

Zastępca Burmistrz p. Makarec – to nie jest tak

Radna Kamińska – Pani Zosiu jak przedstawiłam, że mieszkańcy tych działek, bo tam też są 
gminne i my zakupujemy rurę wy przekopujecie tak był przedstawiany pomysł

Zastępca Burmistrz p. Makarec – w tym czasie jak Pani była u mnie była odpowiedź również 
ode mnie ustalona z Panią Burmistrz, że przewidywana w ramach aglomeracji w Runowie nie 
będzie się nic robić 

Pani Burmistrz –  ale Zosiu wy się źle zrozumieliście nie, że my będziemy tam budować, nie ja 
już powiedziałam na koszt gminy nie będę tego robić bo ja już kiedyś przełożyłam cały rurociąg 
drenarski w ulicy Strzeleckiej w tamtej kadencji i teraz tego nie zrobię bo nie wejdę z pieniędzmi 
publicznymi  na  działki  prywatne,  bo  zaraz  ktoś  z  radnych  napisze  uprzejmie  donoszę  są 
właściciele niech przyjdą powiedzą że tak wymienią możemy partycypować w kosztach. Sprawę 
prowadzi  Pani  Mazuro polecę  jej  żeby się  z  mieszkańcami skontaktowała,  bo ona dzisiaj  mi 
mówiła,  że  czeka  na  jakieś  podania  ile  ma  tych  rur  zamówić.  Kolejna  interpelacja  nazwa 
przedszkola przekaże do Pani dyrektor przedszkola niech przygotuje odpowiednią 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ale przedszkole powiedziało, że rozmawiało z Urzędem i że 
to są straszne koszty i cały korowód działań 

Pani Burmistrz –  to jest w gestii Pani dyrektor i nad tym trzeba pracować 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ale Koordynator Oświaty też powinien znać procedurę
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Pani  Burmistrz –   Pani  Przewodnicząca  Pani  rządzi  sobie  na  sesji  i  to  wszystko ja  wydaje 
polecenia co kto ma robić na przykład koordynator. Opinia  prawna  dla  PUWiS  to  już  nie 
pamiętam tej sprawy bo wraca Pani do niej chyba sprzed roku mam zapisane muszę sprawdzić. 
Sprawa dotycząca  odsetek tak sprawa wynikła  na  tym spotkaniu  i  tam było powiedziane,  że 
mieszkańcy dostają faktury, na których mają doliczone za wodę również wtedy kiedy zaginęły 
faktury bo jakiś tam pracownik

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  chodzi o doliczenie

Pani Burmistrz –  tak chodzi o doliczenie tych faktur które zaginęły, Pani Przewodnicząca był 
roznosiciel faktur który nie rozniósł faktu nie oddał ich do PUWiSu po prostu zniknęły a koszt z 
tych faktur doliczyli..było pytanie, dlaczego mieszkańcy maja płacić za odsetki za wodę może to 
było pytanie kogoś innego, ale dotyczyło właśnie tej sprawy, że ludzie nie dostali  faktur a na 
następnej były doliczane odsetki za opłatę za wodę, więc prezes zamieścił takie ogłoszenie, że nie 
będą naliczać odsetek, bo to wynikło z winy operatora, faktury nie zostały doliczone, więc to 
zostało już wyjaśnione. Nowy blok wjazd od strony kościoła tutaj sprawa wygląda w ten sposób, 
że  cała  działka  tej  firmy  sięga  razem  z  parkingiem,  więc  ksiądz  poprosił  jak  było  robione 
ogrodzenie żeby właściciel nie ogradzał parkingu żeby ksiądz miał jak wyprowadzić samochód i 
Pan Jeż się zgodził i zostawił parking do dyspozycji, ale jest to teren firmy i to nie jest parking. 
Rozliczenie  imprezy  Jubileusz  150  lat  takie  rozliczenie  z  budżetu  ma  Pani  Kasia  Zduńczyk 
kierownik  wydziału proszę  bardzo będzie  udostępnione  każdy może się  z  tym zapoznać jest 
jawne.  Wysepka koło cmentarza to jest  odwieczny temat,  bo to było robione w poprzedniej 
mojej kadencji, kiedy był robiony pierwszy etap obwodnicy droga krajowa twierdzi, że ta wysepka 
musi być, bo takie są przepisy. W tym roku rozmawiałam z nowym dyrektorem dróg w Szczecinie 
czy możemy to żeby oni się nie czepiali żeby zlikwidować i zgodził się dyrektor, bo to jest pas 
krajówki  i  Pan  Makarski  się  zgodził,  bo  cmentarz  należy  do  niego  i  tutaj  Pan  Makarski  się 
zobowiązał,  że on to zrobi.  Następne Pan sołtys Sobczyk działka Winniki  nieznany sprawy i 
musimy ocenić, co to jest, musimy zobaczyć. Droga powiatowa trzy topole do wycięcia, jeżeli jest 
na to zgoda, dobrze przekażemy do Powiatu. Materiały pocztą elektroniczną tak jak mówiłam 
będziemy mieli nową stronę, nowego operatora już w lipcu. Ci sołtysi, którzy maja pocztę mogą 
korzystać  a  kto  chce  dostawać  pocztą  to  będzie  dostawał  także  ja  sołtysie  jestem,  za  więc 
zobaczę,  co  da  się  zrobić.  Pan  radny  powiatowy  Drozdowski  Sielsko  oczyścić  rowy  i  tutaj 
również kłania się prawo wodne rowy należą do tego, do kogo należy grunt my możemy tylko 
monitować do Powiatu i Pan zawsze powtarza swoją śpiewkę z rowami na zasadzie żeby być 
aktywnym radnym.  Ulica  Runowska  właścicielem  jest  Pan  Bojko,  który  wykupił  tą  działkę  i 
właściwie to już dostał mandat, że jeszcze nie wywiózł, ale ostatnio zaczęliśmy negocjować, bo 
Pan Leszek Romańczyk wymyślił, że wynajmiemy maszynę do mielenia gruzu na drogi gminne i 
żeby nam ten gruz przerzuciła na Połchowo na ten nieużytek, który wydzierżawiłam dla Pana 
Makarskiego  będziemy  się  starać  tak  porozumieć.  Ten  gruz  zmielimy  na  taki  proszek  do 
podbudowy  dróg.  Pani  Sołtys  z  Kraśnika  to  krzaki  gospodarz  świetlicy  te  krzaki  spali.  To 
wszystkie interpelacje.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy  do  kolejnego  punktu  informacje 
Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podjętych  w  okresie  międzysesyjnym 29  maja  brałam 
udział w 10- leciu Gimnazjum razem z Panią Burmistrz wręczaliśmy nagrodę 1000 zł na zakup 
książek,  słowników,  31 maja udział  w zabawie charytatywnej  w Runowie  wsi,  4 – 5 czerwca 
byłam  na  XX  rocznicy  upadku  komunizmu  była  to  uroczysta  sesja  sejmiku  i  Rady  Miasta 
Szczecin,  6-7  czerwca byłam na obchodach 150-lecia  Runowa Pomorskiego..,  13-14  czerwca 
odbywały  się  u  nas  zawody  wędkarskie  przekazano  dla  Pani  Burmistrz  podziękowanie..  za 
ufundowanie małego bo małego ale pucharu za zajęcie III miejsca proszę bardzo. 19 czerwca 
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było zakończenie roku szkolnego byłam na wszystkich uroczystościach w naszych jednostkach… 
Teraz w wolnych wnioskach i komunikatach chciałabym powiadomić Wysoka Radę, że wpłynęło 
pismo od Wodociągów Zachodniopomorskich informujące o tym, że jakość wody w Brzeźniaku 
jest  zła  i  w  związku  z  powyższym  przystępują  do  wymiany  filtra  i  koszty  będą  wliczane.. 
Wpłynęło pismo od najemcy Przychodni..ja bym chciała żeby sprawdzić zakres tego remontu 
żeby nie było jakiś nieporozumień 

Pani Burmistrz – mamy umowę, która szczegółowo to reguluje

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli  ktoś  z  Państwa radnych w tym punkcie  to bardzo 
proszę. Proszę radny Kołodyński 

Radny Kołodyński – …

Pani Burmistrz – tam złożyliśmy i  tam będzie scena a co przeszkadza przecież nie  leży na 
drodze, bo my nie mamy gdzie tej sceny złożyć

 Radny Kołodyński –ale ona niszczeje

Pani Burmistrz –tak jak ona została zniszczona to bardziej się nie zniszczy 

Radny Kołodyński –Szanowni Państwo, Pani Burmistrz, radni,  wszyscy sołtysi chciałem was 
zaprosić po sesji do naszego centrum obejrzycie sobie jak to wygląda a w najbliższych tygodniach 
będzie uroczyste otwarcie tego, ale już można przyjść zobaczyć małą prezentację zrobię i tyle 
chcę was zaprosić 

Zastępca Burmistrz – ja byłam i warto tam iść naprawdę

Pani Burmistrz – jakby była tam bibliotek to nie było by teraz tego centrum

Sołtys Cieszyna – (głos poza zasięgiem dyktafonu)

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko - (głos poza zasięgiem dyktafonu)

Sołtys Winnik - (głos poza zasięgiem dyktafonu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –czy są jakieś wnioski lub komunikaty? Nie widzę zamykam 
XXXIII sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie.

Protokół  sporządzono  w  1  egzemplarzu,  zawiera  48  ponumerowanych  stron  oraz  42 
załączników. Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodnicząca Rady Miejskiej

          Monika Kuźmińska

Protokołowała:

Anna Adamów
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